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Handlingsprogram 2022 - 2025 
 
Arkivsak-dok. 21/03363-1 
Saksbehandler Linn T. Hermansen Bolle 
 
Saksgang Møtedato Saknr 

1 Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne 23.11.2021 10/21 

2 Eldrerådet 24.11.2021 13/21 

3 Formannskapet 29.11.2021 97/21 

4 Vestby Ungdomsråd 02.12.2021 15/21 

5 Kommunestyret 13.12.2021 90/21 

6 Arbeidsmiljøutvalget 26.11.2021 5/21 

 
 
 
Kommunestyrets behandling 13.12.2021: 
 
Repr. Trond Finstad (Ap) fremmet følgende fellesforslag fra Ap, Sp, BYGDL, Sv, V og 
Rødt: 
 
1. Handlingsprogram 2022-2025 datert 17. november 2022 vedtas med følgende 

endringer: 

a. Kulturdøgn Son støttes med 200 tusen. 

b. Hvitsten Salong støttes med 50 tusen. 

c. Skatteanslaget økes med 250 tusen. 

d. Det innføres ikke egenbetaling for trygghetsalarmer. Rådmannen bes fremme 

forslag til alternativ inndekning av forventet inntekt til første tertial. 

 
2. Følgende handlingsregler vedtas for Vestby kommune:  
a. Netto driftsresultat skal være minst 1,75 prosent av driftsinntektene  
b. Disposisjonsfond skal utgjøre minst 10 prosent av driftsinntektene  
c. Netto lånegjeld skal ikke overstige 125 prosent av driftsinntektene  
 
3. Driftsbudsjett 2022 vedtas i samsvar med rådmannens forslag i «§5-4 
Bevilgningsoversikter – drift (1A)». Resultatområdenes nettorammer vedtas i samsvar 
med rådmannens forslag i «§5-4 Sum bevilgninger drift, netto (1B)».  
4. Investeringsbudsjettet for 2022 vedtas i samsvar med rådmannens forslag i «§5-5 
Bevilgningsoversikter – investering (2A)» og «§5-5 Bevilgningsoversikter – investering 
(2B)».  
5. Betalingsregulativ 2022 vedtas med virkning fra 1. januar 2022.  
6. Rådmannen gis fullmakt til å ta opp lån på 35 millioner kroner til videreutlån i 2022, jf. 
kommunelovens § 14-17.  
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7. Rådmannen gis fullmakt til å ta opp lån på 414,941 millioner kroner til finansiering av 
investeringer i 2022, jf. kommunelovens § 14-15. Avdragstiden settes ut fra 
beregningen av minimumsavdrag.  
8. Rådmannen gis fullmakt til å saldere netto renteutgift mot rentefond.  
9. Rådmannen gis fullmakt til å saldere pensjonsutgifter mot pensjonsfond.  
10. Rådmannen gis fullmakt til å fordele lønnsreserven til resultatområdene.  
11. Avgiftene for vann, avløp, slamtømming, renovasjon, feiing, byggesaker og 
oppmåling skal være i henhold til selvkost.  
12. Tilskuddssatser til drift til enkeltstående private ordinære barnehager (11 % 
pensjonspåslag) er 243 199 kroner for små barn (0-2 år) og 118 268 kroner for store 
barn (3-6 år). Tilskuddssatser til drift til andre private ordinære barnehager (13 % 
pensjonspåslag) er 248 424 kroner for små barn (0-2 år) og 121 171 kroner for store 
barn (3-6 år). For kapitaltilskudd og satser til familiebarnehager, benyttes nasjonale 
satser. Vedtak om satser er sendt ut til de private barnehagene innen 31.10.2021, jfr. 
forskrift om tildeling av tilskudd til private barnehager. Det ligger en forutsetning i 
vedtaket at satsene kan endres etter endringer i vedtatt statsbudsjett.  
13. I medhold av eiendomsskatteloven §§ 2 og 3 skrives det ut eiendomsskatt, i hele 
kommunen, for 2022 med følgende utskrivningsalternativ: Vestby kommune  
a. På næringseiendom, kraftanlegg, vindkraftverk, kraftnett og anlegg omfattet av 
særskattereglene for petroleum, jf. eiendomsskatteloven § 3 d.  
b. På næringsdelen (bygning og grunn) i tidligere skattlagte verk/bruk (annet ledd i 
overgangsregel til eiendomsskatteloven §§ 3 og 4).  
c. På det særskilte skattegrunnlaget, redusert til 3 syvendedeler beregnet fra verdien 
satt i 2019 (overgangsregel til §§ 3 og 4 første ledd første punktum).  
d. Eiendomsskattesatsen settes til 7 promille, jf. eiendomsskatteloven § 13.  
e. Eiendomsskattesatsen på det særskilte skattegrunnlaget er 5 promille.  
f. Skattesatsen differensieres ved at den sats som skal gjelde for ubebygget 
næringseiendom settes til 3,5 promille, jf. eiendomsskatteloven § 12 b.  
g. Eiendommer til stiftelser eller institusjoner som tar sikte på å gagne en kommune, et 
fylke eller staten fritas for eiendomsskatt, jf. eiendomsskatteloven § 7 a. Liste over 
eiendommer følger i vedlegg.  
h. Eiendomsskatt skal betales i to terminer. i. Ved taksering og utskriving av 
eiendomsskatt benytter kommunen tidligere vedtatte eiendomsskattevedtekter, jf. 
eiendomsskatteloven § 10.  
14. Formannskapet får fullmakt til å selge gamle Pepperstad barnehage.  
15. Formannskapet får fullmakt til å selge gamle Hølen skole. Før salgsprosessen 
starter, skal formannskapet avgjøre hvor stor del av eiendommen som skal avhendes.  
16. Seniortiltakene som har vært praksis i Vestby kommune gjennom flere år har gitt 
våre seniorer mulighet til å stå lenger i jobb. På den måten har vi tatt vare på god 
kompetanse som er i kommunens interesse. Med de økonomiske realitetene som 
fremkommer i Rådmannens handlingsprogram, har ikke kommunen mulighet til å 
fortsette med denne ordningen.  
Vi ber derfor Rådmannen om å gjøre en ny vurdering i forbindelse med behandling av 
Tertial 1 i juni 2022. Det må være et særlig fokus på de arbeidstakere som allerede har 
inngått en slik avtale om 10 % redusert arbeidstid. Det inngås ikke nye avtaler før 
kommunestyret har behandlet saken. 
17. I forslaget til Handlingsprogram fremmer rådmannen forslag om endringer i 
skolebudsjettet. Målet er å komme ned til kostnadsnivået slik det er i sammenlignbare 
kommuner. I Handlingsprogrammet legges det opp til reduksjoner på inntil 15 millioner 
per år.  
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Tiltaket er lite beskrevet, og hvilke konsekvenser dette får for Vestbyskolen er ukjent. Vi 
ber Rådmannen legge fram en rapport som belyser konsekvensene av disse 
endringene. Denne rapporten må være kjent før eventuelle endringer gjennomføres. 
18. Skateparken, sammen med treningsparken ved Risil, er et populært og viktig 
område for aktiviteter og er også en viktig møteplass. Samtidig har foresatte uttrykt en 
bekymring for miljøet i området. Vi ber derfor Rådmannen sørge for bedre belysning i 
området. Vi tror dette vil bidra til økt trygghet. 
19. Sosial boligpolitikk 
Rådmannen bes legge frem et forslag til ny boligsosial plan for Vestby kommune innen 
november 2022. Effektiviteten av nåværende plan og struktur evalueres. Rådmannen 
bes utrede mulige alternativer, herunder boligstiftelse for de som faller utenfor det 
ordinære boligmarked, om hvordan Vestby kommunes boligpolitikk kan organiseres slik 
at tjenestetilbudet forbedres. 
Det nedsettes en komite som skal jobbe med denne saken. 
20. Rådmannen bes komme tilbake til kommunestyret med en sak som vurderer om det 
er alternative, billigere løsninger for plasthall på Risil. Saken skal fremmes før 
sommeren 2022. 
21. Søknad om internasjonal sertifisering av Blått flagg til Krokstrand sendes innen 1. 
desember 2022 av administrasjonen. Sertifisering må søkes årlig.  
22. Rådmannen bes om å innføre en elektronisk meldetjeneste hvor vi sikrer at alle 
henvendelser om skolemiljø kommer til skoleledelsen. Dette kan være med å sikre at 
innmelder får svar etter frister i regelverket. I tillegg kan terskelen senkes for å melde 
ifra.  
Rådmannen bes også å se på tiltak hvor skolene som scorer høyere enn andre på 
elevundersøkelser om skolemiljø deler kunnskap med de andre slik at vi sikrer 
likebehandling og læring på tvers.  
23. Rådmannen bes fremme en sak som redegjør for muligheten til å hente inn 
sponsormidler til kulturkvartalet fra private virksomheter. Sponsormidler skal brukes til å 
øke budsjettet for utsmykking av kulturkvartalet. Saken fremmes så snart som mulig. 
24. Rådmannen bes renovere/oppgradere lysanlegget ved Breviktjernet i samarbeid 
med Store Brevik park og anleggsgruppe. 
 
Repr. Pål Engeseth (H) fremmet følgende verbalforslag fra H: 
 
Finanskomite 
Det settes ned en Finanskomité. Finanskomiteen skal se på muligheter for innsparinger 
innen alle kommunens virksomhetsområder, med henblikk på å finne 
innsparingspotensial innen kommunens drift. 

Finanskomiteen foreslås bredt sammensatt av 1 representant for partier som er 5 eller 
færre representanter i kommunestyret, 2 representanter i komiteen om partiet har 6 – 
10 representanter og 3 representanter for partier som har mer enn 10 representanter  

Oppfølging Skole 
Kommunestyret ber rådmannen oppdatere kommunestyret spesielt hvordan omlegging 
og innsparing på skole utvikler seg.  

Kommunestyret vil gjerne ha en spesifikk oppdatering på denne utviklingen etter at 1. 
og 2. kvartal, samt en oppdatering om rådmannen anser at endringene kan 
gjennomføres som planlagt etter 1. og 2. kvartal eller om det må settes inn ytterligere 
ressurser. 
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Repr. Pål Engeseth fremmet følgende Verbalforslag fra H og Frp: 

Verbalt forslag i henhold til renovasjonen i Vestby kommune 

Renovasjonen ved MOVAR bør være en service instans for våre innbyggere som 
ivaretar deres interesser og behov. Dessverre opplever vi atter igjen at MOVAR legger 
frem nye planer om en ny ordning uten å lytte til de som faktisk benytter deres tjeneste, 
nemlig våre innbyggere.  

Ordningen de nå vil igangsette har følgende konsekvenser: 

 Lite tilrettelagt for personer med nedsatt funksjonshemming 
 Lengre avstand for å kaste søppel 
 Beboerne må ta regningen selv 
 Viktig arealbehov til utvidelse av parkeringsplasser blir tatt 

Kommunestyret ber derfor Ordfører, som kommunens representant i 
Representantskapet om å legge frem disse punktene for MOVAR. Videre beskjed om at 
det forventes at de inngår en god dialog med våre innbyggere, hvor disse punktene blir 
ivaretatt. 
 
Repr. Bente Andersen (AP) fremmet følgende fellesforslag fra Ap, BYGDL, Sp, Sv, V og 
Rødt: 
 
Det foreslås at følgende planer endres til 1. prioritet: 
  

·         Son indre og ytre 
·         Gang- og sykkelvei Berg – Pepperstad 

  
For Hvitsten og Strandåsen, som av rådmannen er foreslått med prioritet 1, foreslås i 
tillegg: 
  
Rådmannen fremmer sak til PLM i innen utgangen av februar 2022 om midlertidig 
forbud mot tiltak. 
Saken skal inneholde forslag om et midlertidig dele- og byggeforbud i forbindelse med 
arbeidet med ny regulering for områdene Hvitsten og Strandåsen, slik at det nedlegges 
forbud mot oppretting og endring av eiendom eller tiltak som kan vanskeliggjøre 
planarbeidet.  
  
Om det ikke er ressurser til at disse kan legges til som 1. prioritet i tillegg til planene 
som inngår i rådmannens forslag, foreslås det at følgende planer endres til 2. prioritet: 

·         Ny vei Asko – Sole Skog 
·         Vestby Småhusbebyggelse  
 

Repr. Louise Brunborg-Næss (MDG) fremmet følgende forslag: 
 
Forslag til budsjett og handlingsprogram 2022 - 2025 Vestby MDG 
Handlingsprogram 2022-2025 datert 17. november 2022 vedtas, med følgende 
endringer: 
Driftsbudsjettet: 
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Det settes av 500 tusen i 2022 til utarbeidelse av klimaregnskap og klimabudsjett. 
Hvitsten Salong får en årlig støtte på 100 tusen. 
Kulturdøgn Son får en årlig støtte på 100 tusen. 
Finansieringen av Klima Viken økes med 80 tusen årlig. 
Foreslåtte kutt på skole med helårseffekt 15 millioner fjernes. 
Grunnbemanningen på sykehjemmet økes med 3.940 tusen årlig. 
Vedlikehold av kommunale bygg økes med 200 tusen. Avsetningen skal brukes til å 
vedlikeholde tomme bygg. 
Det legges inn en forventet inntekt fra eiendomsskatt på boliger og hytter på 25 millioner 
fra 2023. 
Netto finansutgifter reduseres i samsvar med endringene i investeringsbudsjettet. 
Det brukes 11.720 tusen av disposisjonsfondet i 2022. I 2023 avsettes det 1.978 tusen 
til disposisjonsfond, i 2024 10.048 tusen og i 2025 9.851 tusen. 
 
Investeringsbudsjettet: 
Avlastningsvei mellom Osloveien og Garderveien tas ut. 
Det legges inn sykkelhotell ved Sonsveien stasjon med 1,5 millioner i 2023 og 1 million i 
2024. 
 
(3 - 14 som rådmannens forslag) 
 
Ber om at følgende stemmes over separat: 
15. Salg av gamle Pepperstad barnehage utsettes. 
16. Salg av gamle Hølen skole utsettes. 
17. Rådmannen bes legge frem en sak om innføring av eiendomsskatt på boliger og 
fritidsboliger fra 2023 innen 01.07. 2022. Saken skal inneholde forslag til innretning for 
en moderat eiendomsskatt med høyt bunnfradrag, med differensiert skattesats på 
primær- og sekundærboliger. Saken skal også presentere ulike alternative innretninger, 
som fritak for husholdninger med lav inntekt, og verneverdige hus. 
18. Rådmannen bes innarbeide et delmål om fravær i grunnskolen, med tilhørende 
indikator, i framtidige handlingsprogram. 
 
Repr. Kenneth Lien Steen (Frp) fremmet følgende forslag: 
 

1. Budsjett vedtatt i desember 2020 for året 2021 videreføres  
2. Det settes ned en komité bestående av alle gruppelederne for å se på mulige 

innsparinger innen alle områder. Komiteen kommer tilbake til kommunestyret 
med muligheter, slik at budsjett for 2022 revideres i mars 2022  
 
De følgende punktene innføres allikevel som umiddelbare endringer, med 
utgangspunkt i 2020-budsjettet:  

3. Arbeidet med kulturkvartalet stanses umiddelbart  
4. Betalingsregulativet: Arrangement – barn lokale lag: Settes gratis  
5. Rådmannen bes påse at alle mulige næringsområder som er klargjort for salg blir 

solgt snarest. Inntekter skal som utgangspunkt benyttes til nedbetaling av gjeld.  
6. Rådmannen bes utrede mulighet for å selge kulturkvartalet og overføre eventuell 

kommende drift til private  
7. Rådmannen bes gå i dialog med private tilbydere av omsorgsboliger med formål 

å få flere private omsorgsboliger på plass  

Repr. Jeanette Hoel (Frp) fremmet følgende verbalforslag: 
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Rådmannen bes innarbeide nye arealer for parkering i reguleringsplan for Store Brevik 
og Pepperstad.  
 
Repr. Yngve Haugstvedt (H) fremmet følgende verbalforslag: 
 
A.   Utredning om mulig utbygging sett i forhold til budsjettinntekter:  

1.    Kommunestyret ber rådmannen utrede hvilken befolkningsvekst Vestby 

kommune minimum må ha, fra 2022, for å kunne nå det inntektsnivået som ligger 

til grunn for Handlingsplanen 2022 - 2025. Det bes om at det legges til grunn for 

beregningene at veksten kommer på optimalt sted, sett i forhold infrastruktur, og 

sett i forhold til mulige / alternative utbyggingsområder i det som nå er lagt til 

grunn i nytt plangrunnlag for Vestby kommune. 

2.    Hvilke tiltak kan kommunen gjøre for å trekke til seg nye innbyggere? 

 B.   Endret prioritering av arealplanlegging: 

Følgende tiltak på Hvitsten flyttes opp til prioritet 1 når det gjelder 

arealplanleggingen: 

a)    Rundkjøring på Torget,  

b)    ny trasé for gangvei fra Torget til parkeringsplassen på den gamle 

idrettsbanen, 

c)    justering av antall parkeringsplasser på «idrettsbanen», 

d)    etablering av boliger i ytterkant av parkeringsplassen, 

e)    videre gangsti opp til Grendehuset på Hvitsten, og  

f)     utvidet innfartsparkering ved Grendehuset, 

Repr. Magne Klann (MDG) fremmet følgende verbalforslag: 
 

1. Kommunestyret ber rådmannen fremme en sak innen første kvartal om hvordan 
Vestby kommune kan utvikle et klimaregnskap og -budsjett som knyttes opp mot 
det årlige arbeidet med budsjett og handlingsprogram. 

2. Kommunestyret ber rådmannen søke Klimasats-midler fra Miljødirektoratet til å 
utvikle klimaregnskap, og eventuelt til videre klimasatsing i kommunen. 

 
Repr. Trygve Olsen (MDG) fremmet følgende verbalforslag: 
 
Solceller. 
Vi opplever nå en tid med høye strømpriser som sannsynligvis vil holde seg på ett 
høyere nivå i årene som kommer en hva vi er vant til. 
Samtidig ser vi en massiv satsing på alternativ energi i andre europeiske land med 
Tyskland som nå vil satse stort på solcelleanlegg. Også her i Vestby ser vi private 
bedrifter og huseiere som satser på slik teknologi! Vi mener at Vestby kommune ikke 
bør være dårligere og se bredt på muligheten på kommunale bygg, på sikt vil en stor 
satsing på solenergi bli lønnsom, særlig i tider hvor det kan selges overskuddstrøm. 
  
Vi foreslår derfor: Vestby kommune starter arbeidet med å kartlegge hvilke tak på 
kommunale bygg som egner seg for solcelleanlegg for fremtidig utbygging. 
  

Repr. Marita Kristiansen (MDG) fremmet følgende verbalforslag: 
 
Leie til eie: 
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Kommunestyret ber rådmannen legge frem en sak om hvordan kommunen kan legge til 
rette for leie til eie modeller for vanskeligstilte, herunder personer i etableringsfasen, på 
boligmarkedet i Vestby. 

Tilstandsvurdering Gamle Hølen skole:  

Kommunestyret ber rådmannen legge frem en tilstandsvurdering av gamle Hølen skole 
etter antikvarfaglige prinsipper, og søke bistand fra Fortidsminneforeningen til dette 
arbeidet. 

Repr. Jan-Henrik Palnes (H) fremmet følgende verbalforslag: 
 
Vannkvalitet gjelder både drikkevann, avrenning fra jordbruk og annet, og dessuten på 
badestrendene våre.  
 
I forbindelse med dette ønskes det å fremme forslag som tar for seg vannkvalitet i 
kommunen vår. Dette gjelder som sagt både drikkevann, avrenning fra jordbruk, på 
badestrendene våre og overvann fra boligområder og industri/næring til de nevnte 
bekker uten at denne listen er uttømmende! 
 
Kommunestyret ber rådmannen gjennomgå status, og fremme en revidert plan med 
sikte på gode rutiner, handling ved akutte situasjoner, og med sikte på å forebygge at 
ikke ønskede eller akutte forhold inntreffer. Det er viktig at våre beredskapsplaner på 
dette feltet, til enhver tid er oppdatert. En revidert totalplan for nevnte områder, bes lagt 
frem for politisk behandling innen utgangen av 2022. 
 
Saksfremlegg til verbalforslag; 
Oslofjorden og tilhørende kystsone er et svært viktig rekreasjonsområde for svært 
mange. I tillegg finnes store naturverdier og et viktig næringsmessig grunnlag. Verdiene 
i området skal forvaltes som en ressurs av nasjonal betydning.  
 
Vannkvalitet gjelder både drikkevann, avrenning fra jordbruk og annet, og dessuten på 
badestrendene våre. 
 
Det er i de siste årene rapportert mye om livet i Oslofjorden og de utfordringer dette står 
ovenfor. Vi har selv i kommunestyret fredet områder for fisk og skalldyr for å bevare 
bestanden, likevel så er det sterke signaler på at noe foregår i fjorden man ikke helt har 
oversikt over. 
Vestby kommune har innført temaplaner og normer som skal ivareta dette arbeidet og 
som da legges til grunn for alt planarbeid. I temaplan avløp omtales noen av våre 
bekker og tjern som har utfordringer, men arbeidet ligger brakk iflg temaplan uten noen 
videre forklaring! 
 
Det er viktig å vite hva som finnes i våre bekker og tjern, nettopp fordi det kan fortelle 
oss om hva vi gir tilbake til naturen og hva som renner ut i fjorden. Hvordan påvirker 
dette kvaliteten på alt vann vi omgir oss med? Hva med drikkevann? Hva er status på 
vannkvalitet i kommunen vår?  
 
Dette er også relevant i forhold til orienteringssak 36/21 på dagens agenda—Invitasjon 
til ordførere for Oslofjorden-Plan for Oslofjorden. Her har ordfører i forrige 
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kommunestyremøtet opplyst om at vi har tilsluttet oss ett tverrpolitisk utvalg «Ordførere 
for Oslofjorden» 
 
Her har vi da tilsluttet oss følgende; 

 Vi erkjenner at tilstanden i Oslofjorden er alvorlig, og at tiltak må igangsettes. 

 Vi vil jobbe for å igangsette nødvendige lokale tiltak i egen 

kommune/fylkeskommune. 

 Vi vil aktivt påvirke regionale og nasjonale myndigheter, slik at de prioriterer dette 

arbeidet. 

 
Det skal i løpet av første halvår 2022 gjennomføres en dialogkonferanse med alle 
inviterte ordførere og kommuner som har takket ja til dette oppropet. 
På bakgrunn av dette fremmer Vestby Høyre på nytt følgende verbalforslag til 
handlingsprogrammet 2022-2025 
 
Det ble bedt om gruppemøte. 
 
Votering: 
Repr. Trond Finstads fellesforslag 1-15 ble vedtatt mot 15 stemmer (H, MDG, Frp og 
US). 
Repr. Trond Finstads fellesforslag 16 ble vedtatt mot 4 stemmer (MDG). 
Repr. Trond Finstads fellesforslag 17 ble enstemmig vedtatt. 
Repr. Trond Finstads fellesforslag 18 ble enstemmig vedtatt. 
Repr. Trond Finstads fellesforslag 19 ble enstemmig vedtatt. 
Repr. Trond Finstads fellesforslag 20 ble vedtatt mot 4 stemmer (MDG). 
Repr. Trond Finstads fellesforslag 21 ble enstemmig vedtatt. 
Repr. Trond Finstads fellesforslag 22 ble vedtatt mot 11 stemmer (MDG, H). 
Repr. Trond Finstads fellesforslag 23 ble enstemmig vedtatt. 
Repr. Trond Finstads fellesforslag 24 ble vedtatt mot 1 stemme (MDG). 
Repr. Pål Engesets verbalforslag 1 fikk 10 stemmer og falt (H og Frp). 
Repr. Pål Engesets verbalforslag 2 frafalt. 
Repr. Pål Engesets verbalforslag 3 fikk 15 stemmer og falt (H, MDG, US og Frp). 
Repr. Bente Andersens fellesforslag ble enstemmig vedtatt. 
Repr. Louise Brunborg-Næss forslag fikk 4 stemmer og falt (MDG). 
Repr. Louise Brunborg-Næss forslag 17 fikk 4 stemmer og falt (MDG) 
Repr. Louise Brunborg-Næss forslag 18 fikk 4 stemmer og falt (MDG). 
Repr. Kenneth Lien Steens forslag fikk 3 stemmer og falt (Frp). 
Repr. Jeanette Hoels verbalforslag fikk 4 stemmer og falt (Frp og 1H). 
Repr. Yngve Haugstvedts verbalforslag A fikk 10 stemmer og falt (H og Frp). 
Repr. Yngve Haugstvedts verbalforslag B fikk 10 stemmer og falt (H og Frp). 
Repr. Magne Klanns verbalforslag pkt 1 fikk 5 stemmer og falt (MDG og US). 
Repr. Magne Klanns verbalforslag pkt 2 fikk 4 stemmer og falt (MDG). 
Repr. Trygve Olsens verbalforslag fikk 11 stemmer og falt (MDG og H). 
Repr. Marita Kristiansens verbalforslag 1 fikk 11 stemmer og falt (MDG og H). 
Repr. Marita Kristiansens verbalforslag 2 fikk 5 stemmer og falt (MDG og US). 
Repr. Jan-Henrik Palnes verbalforslag fikk 14 stemmer og falt (H, MDG og Frp) 
 
 
Kommunestyrets vedtak 13.12.2021: 
1. Handlingsprogram 2022-2025 datert 17. november 2022 vedtas med følgende 

endringer: 
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a. Kulturdøgn Son støttes med 200 tusen. 

b. Hvitsten Salong støttes med 50 tusen. 

c. Skatteanslaget økes med 250 tusen. 

d. Det innføres ikke egenbetaling for trygghetsalarmer. Rådmannen bes 

fremme forslag til alternativ inndekning av forventet inntekt til første tertial. 

 
2. Følgende handlingsregler vedtas for Vestby kommune:  
a. Netto driftsresultat skal være minst 1,75 prosent av driftsinntektene  
b. Disposisjonsfond skal utgjøre minst 10 prosent av driftsinntektene  
c. Netto lånegjeld skal ikke overstige 125 prosent av driftsinntektene  
 
3. Driftsbudsjett 2022 vedtas i samsvar med rådmannens forslag i «§5-4 
Bevilgningsoversikter – drift (1A)». Resultatområdenes nettorammer vedtas i samsvar 
med rådmannens forslag i «§5-4 Sum bevilgninger drift, netto (1B)».  
4. Investeringsbudsjettet for 2022 vedtas i samsvar med rådmannens forslag i «§5-5 
Bevilgningsoversikter – investering (2A)» og «§5-5 Bevilgningsoversikter – investering 
(2B)».  
5. Betalingsregulativ 2022 vedtas med virkning fra 1. januar 2022.  
6. Rådmannen gis fullmakt til å ta opp lån på 35 millioner kroner til videreutlån i 2022, jf. 
kommunelovens § 14-17.  
7. Rådmannen gis fullmakt til å ta opp lån på 414,941 millioner kroner til finansiering av 
investeringer i 2022, jf. kommunelovens § 14-15. Avdragstiden settes ut fra 
beregningen av minimumsavdrag.  
8. Rådmannen gis fullmakt til å saldere netto renteutgift mot rentefond.  
9. Rådmannen gis fullmakt til å saldere pensjonsutgifter mot pensjonsfond.  
10. Rådmannen gis fullmakt til å fordele lønnsreserven til resultatområdene.  
11. Avgiftene for vann, avløp, slamtømming, renovasjon, feiing, byggesaker og 
oppmåling skal være i henhold til selvkost.  
12. Tilskuddssatser til drift til enkeltstående private ordinære barnehager (11 % 
pensjonspåslag) er 243 199 kroner for små barn (0-2 år) og 118 268 kroner for store 
barn (3-6 år). Tilskuddssatser til drift til andre private ordinære barnehager (13 % 
pensjonspåslag) er 248 424 kroner for små barn (0-2 år) og 121 171 kroner for store 
barn (3-6 år). For kapitaltilskudd og satser til familiebarnehager, benyttes nasjonale 
satser. Vedtak om satser er sendt ut til de private barnehagene innen 31.10.2021, jfr. 
forskrift om tildeling av tilskudd til private barnehager. Det ligger en forutsetning i 
vedtaket at satsene kan endres etter endringer i vedtatt statsbudsjett.  
13. I medhold av eiendomsskatteloven §§ 2 og 3 skrives det ut eiendomsskatt, i hele 
kommunen, for 2022 med følgende utskrivningsalternativ: Vestby kommune  
a. På næringseiendom, kraftanlegg, vindkraftverk, kraftnett og anlegg omfattet av 
særskattereglene for petroleum, jf. eiendomsskatteloven § 3 d.  
b. På næringsdelen (bygning og grunn) i tidligere skattlagte verk/bruk (annet ledd i 
overgangsregel til eiendomsskatteloven §§ 3 og 4).  
c. På det særskilte skattegrunnlaget, redusert til 3 syvendedeler beregnet fra verdien 
satt i 2019 (overgangsregel til §§ 3 og 4 første ledd første punktum).  
d. Eiendomsskattesatsen settes til 7 promille, jf. eiendomsskatteloven § 13.  
e. Eiendomsskattesatsen på det særskilte skattegrunnlaget er 5 promille.  
f. Skattesatsen differensieres ved at den sats som skal gjelde for ubebygget 
næringseiendom settes til 3,5 promille, jf. eiendomsskatteloven § 12 b.  
g. Eiendommer til stiftelser eller institusjoner som tar sikte på å gagne en kommune, et 
fylke eller staten fritas for eiendomsskatt, jf. eiendomsskatteloven § 7 a. Liste over 
eiendommer følger i vedlegg.  
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h. Eiendomsskatt skal betales i to terminer. i. Ved taksering og utskriving av 
eiendomsskatt benytter kommunen tidligere vedtatte eiendomsskattevedtekter, jf. 
eiendomsskatteloven § 10.  
14. Formannskapet får fullmakt til å selge gamle Pepperstad barnehage.  
15. Formannskapet får fullmakt til å selge gamle Hølen skole. Før salgsprosessen 
starter, skal formannskapet avgjøre hvor stor del av eiendommen som skal avhendes.  
16. Seniortiltakene som har vært praksis i Vestby kommune gjennom flere år har gitt 
våre seniorer mulighet til å stå lenger i jobb. På den måten har vi tatt vare på god 
kompetanse som er i kommunens interesse. Med de økonomiske realitetene som 
fremkommer i Rådmannens handlingsprogram, har ikke kommunen mulighet til å 
fortsette med denne ordningen.  
Vi ber derfor Rådmannen om å gjøre en ny vurdering i forbindelse med behandling av 
Tertial 1 i juni 2022. Det må være et særlig fokus på de arbeidstakere som allerede har 
inngått en slik avtale om 10 % redusert arbeidstid. Det inngås ikke nye avtaler før 
kommunestyret har behandlet saken. 
17. I forslaget til Handlingsprogram fremmer rådmannen forslag om endringer i 
skolebudsjettet. Målet er å komme ned til kostnadsnivået slik det er i sammenlignbare 
kommuner. I Handlingsprogrammet legges det opp til reduksjoner på inntil 15 millioner 
per år.  
Tiltaket er lite beskrevet, og hvilke konsekvenser dette får for Vestbyskolen er ukjent. Vi 
ber Rådmannen legge fram en rapport som belyser konsekvensene av disse 
endringene. Denne rapporten må være kjent før eventuelle endringer gjennomføres. 
18. Skateparken, sammen med treningsparken ved Risil, er et populært og viktig 
område for aktiviteter og er også en viktig møteplass. Samtidig har foresatte uttrykt en 
bekymring for miljøet i området. Vi ber derfor Rådmannen sørge for bedre belysning i 
området. Vi tror dette vil bidra til økt trygghet. 
19. Sosial boligpolitikk 
Rådmannen bes legge frem et forslag til ny boligsosial plan for Vestby kommune innen 
november 2022. Effektiviteten av nåværende plan og struktur evalueres. Rådmannen 
bes utrede mulige alternativer, herunder boligstiftelse for de som faller utenfor det 
ordinære boligmarked, om hvordan Vestby kommunes boligpolitikk kan organiseres slik 
at tjenestetilbudet forbedres. 
Det nedsettes en komite som skal jobbe med denne saken. 
20. Rådmannen bes komme tilbake til kommunestyret med en sak som vurderer om det 
er alternative, billigere løsninger for plasthall på Risil. Saken skal fremmes før 
sommeren 2022. 
21. Søknad om internasjonal sertifisering av Blått flagg til Krokstrand sendes innen 1. 
desember 2022 av administrasjonen. Sertifisering må søkes årlig.  
22. Rådmannen bes om å innføre en elektronisk meldetjeneste hvor vi sikrer at alle 
henvendelser om skolemiljø kommer til skoleledelsen. Dette kan være med å sikre at 
innmelder får svar etter frister i regelverket. I tillegg kan terskelen senkes for å melde 
ifra.  
Rådmannen bes også å se på tiltak hvor skolene som scorer høyere enn andre på 
elevundersøkelser om skolemiljø deler kunnskap med de andre slik at vi sikrer 
likebehandling og læring på tvers.  
23. Rådmannen bes fremme en sak som redegjør for muligheten til å hente inn 
sponsormidler til kulturkvartalet fra private virksomheter. Sponsormidler skal brukes til å 
øke budsjettet for utsmykking av kulturkvartalet. Saken fremmes så snart som mulig. 
24. Rådmannen bes renovere/oppgradere lysanlegget ved Breviktjernet i samarbeid 
med Store Brevik park og anleggsgruppe. 

 



 
 

Vestby kommune  
Vår ref.: 21/03363 

 
Side 11 av 40 

 

 
Følgende planer endres til 1. prioritet: 
  

·         Son indre og ytre 
·         Gang- og sykkelvei Berg – Pepperstad 

  
For Hvitsten og Strandåsen, som av rådmannen er foreslått med prioritet 1, vedtas i 
tillegg: 
  
Rådmannen fremmer sak til PLM i innen utgangen av februar 2022 om midlertidig 
forbud mot tiltak. 
Saken skal inneholde forslag om et midlertidig dele- og byggeforbud i forbindelse med 
arbeidet med ny regulering for områdene Hvitsten og Strandåsen, slik at det nedlegges 
forbud mot oppretting og endring av eiendom eller tiltak som kan vanskeliggjøre 
planarbeidet.  
  
Om det ikke er ressurser til at disse kan legges til som 1. prioritet i tillegg til planene 
som inngår i rådmannens forslag, vedtas det at følgende planer endres til 2. prioritet: 

·         Ny vei Asko – Sole Skog 
·         Vestby Småhusbebyggelse  
 

 
 
 
 
 
 
Saksutskriften bekreftes 
Vestby, 14.desember 2021 
 
 
 
Elin Tokerød 
Formannskapssekretær  
 
 
 
Dokumentet er elektronisk godkjent 

 
 
 

Tidligere behandlinger 
 
 
Vestby Ungdomsråds behandling 02.12.2021: 
Saken ble ikke realitetsbehandlet, og vedtak fra Vestby ungdomsråd foreligger derfor 
ikke. 
 
Votering: 
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Vestby Ungdomsråds vedtak 02.12.2021: 
 
 

 
 
Formannskapets behandling 29.11.2021: 
 
 
Votering: 
Rådmannens innstilling punkt 1 til 14 ble enstemmig vedtatt. 
Rådmannens innstilling punkt 15 og 16 ble vedtatt mot 2 stemmer (MDG og Sv). 
 
 
Formannskapets vedtak 29.11.2021: 

1. Handlingsprogram 2022-2025 datert 17. november 2022 vedtas.  
2. Følgende handlingsregler vedtas for Vestby kommune: 

a. Netto driftsresultat skal være minst 1,75 prosent av driftsinntektene 
b. Disposisjonsfond skal utgjøre minst 10 prosent av driftsinntektene 
c. Netto lånegjeld skal ikke overstige 125 prosent av driftsinntektene 

3. Driftsbudsjett 2022 vedtas i samsvar med rådmannens forslag i «§5-4 
Bevilgningsoversikter – drift (1A)». Resultatområdenes nettorammer vedtas i 
samsvar med rådmannens forslag i «§5-4 Sum bevilgninger drift, netto (1B)». 

4. Investeringsbudsjettet for 2022 vedtas i samsvar med rådmannens forslag i «§5-
5 Bevilgningsoversikter – investering (2A)» og «§5-5 Bevilgningsoversikter – 
investering (2B)». 

5. Betalingsregulativ 2022 vedtas med virkning fra 1. januar 2022.  
6. Rådmannen gis fullmakt til å ta opp lån på 35 millioner kroner til videreutlån i 

2022, jf. kommunelovens § 14-17. 
7. Rådmannen gis fullmakt til å ta opp lån på 414,941 millioner kroner til 

finansiering av investeringer i 2022, jf. kommunelovens § 14-15. Avdragstiden 
settes ut fra beregningen av minimumsavdrag. 

8. Rådmannen gis fullmakt til å saldere netto renteutgift mot rentefond. 
9. Rådmannen gis fullmakt til å saldere pensjonsutgifter mot pensjonsfond. 
10. Rådmannen gis fullmakt til å fordele lønnsreserven til resultatområdene. 
11. Avgiftene for vann, avløp, slamtømming, renovasjon, feiing, byggesaker og 

oppmåling skal være i henhold til selvkost. 
12. Tilskuddssatser til drift til enkeltstående private ordinære barnehager (11 % 

pensjonspåslag) er 243 199 kroner for små barn (0-2 år) og 118 268 kroner for 
store barn (3-6 år). Tilskuddssatser til drift til andre private ordinære barnehager 
(13 % pensjonspåslag) er 248 424 kroner for små barn (0-2 år) og 121 171 
kroner for store barn (3-6 år). For kapitaltilskudd og satser til familiebarnehager, 
benyttes nasjonale satser. Vedtak om satser er sendt ut til de private 
barnehagene innen 31.10.2021, jfr. forskrift om tildeling av tilskudd til private 
barnehager. Det ligger en forutsetning i vedtaket at satsene kan endres etter 
endringer i vedtatt statsbudsjett. 

13. I medhold av eiendomsskatteloven §§ 2 og 3 skrives det ut eiendomsskatt, i hele 
kommunen, for 2022 med følgende utskrivningsalternativ: 

a. På næringseiendom, kraftanlegg, vindkraftverk, kraftnett og anlegg 
omfattet av særskattereglene for petroleum, jf. eiendomsskatteloven § 3 d. 
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b. På næringsdelen (bygning og grunn) i tidligere skattlagte verk/bruk (annet 
ledd i overgangsregel til eiendomsskatteloven §§ 3 og 4). 

c. På det særskilte skattegrunnlaget, redusert til 3 syvendedeler beregnet fra 
verdien satt i 2019 (overgangsregel til §§ 3 og 4 første ledd første 
punktum). 

d. Eiendomsskattesatsen settes til 7 promille, jf. eiendomsskatteloven § 13. 
e. Eiendomsskattesatsen på det særskilte skattegrunnlaget er 5 promille. 
f. Skattesatsen differensieres ved at den sats som skal gjelde for ubebygget 

næringseiendom settes til 3,5 promille, jf. eiendomsskatteloven § 12 b. 
g. Eiendommer til stiftelser eller institusjoner som tar sikte på å gagne en 

kommune, et fylke eller staten fritas for eiendomsskatt, jf. 
eiendomsskatteloven § 7 a. Liste over eiendommer følger i vedlegg. 

h. Eiendomsskatt skal betales i to terminer. 
i. Ved taksering og utskriving av eiendomsskatt benytter kommunen tidligere 

vedtatte eiendomsskattevedtekter, jf. eiendomsskatteloven § 10. 
14. Seniorpolitisk tiltak med 10% tjenestefri med lønn avvikles flatt, det vil si både 

eksisterende og nye avtaler, fra og med den 1.7.2022.  
15. Formannskapet får fullmakt til å selge gamle Pepperstad barnehage. 
16. Formannskapet får fullmakt til å selge gamle Hølen skole. Før salgsprosessen 

starter, skal formannskapet avgjøre hvor stor del av eiendommen som skal 
avhendes. 

 
 
Arbeidsmiljøutvalgets behandling 26.11.2021: 
 
 
Votering: 
Rådmannens innstilling ble vedtatt med 8 mot 1 stemmer. 
 
Arbeidsmiljøutvalgets vedtak 26.11.2021: 

1. Handlingsprogram 2022-2025 datert 17. november 2022 vedtas.  
2. Følgende handlingsregler vedtas for Vestby kommune: 

a. Netto driftsresultat skal være minst 1,75 prosent av driftsinntektene 
b. Disposisjonsfond skal utgjøre minst 10 prosent av driftsinntektene 
c. Netto lånegjeld skal ikke overstige 125 prosent av driftsinntektene 

3. Driftsbudsjett 2022 vedtas i samsvar med rådmannens forslag i «§5-4 
Bevilgningsoversikter – drift (1A)». Resultatområdenes nettorammer vedtas i 
samsvar med rådmannens forslag i «§5-4 Sum bevilgninger drift, netto (1B)». 

4. Investeringsbudsjettet for 2022 vedtas i samsvar med rådmannens forslag i «§5-
5 Bevilgningsoversikter – investering (2A)» og «§5-5 Bevilgningsoversikter – 
investering (2B)». 

5. Betalingsregulativ 2022 vedtas med virkning fra 1. januar 2022.  
6. Rådmannen gis fullmakt til å ta opp lån på 35 millioner kroner til videreutlån i 

2022, jf. kommunelovens § 14-17. 
7. Rådmannen gis fullmakt til å ta opp lån på 414,941 millioner kroner til 

finansiering av investeringer i 2022, jf. kommunelovens § 14-15. Avdragstiden 
settes ut fra beregningen av minimumsavdrag. 

8. Rådmannen gis fullmakt til å saldere netto renteutgift mot rentefond. 
9. Rådmannen gis fullmakt til å saldere pensjonsutgifter mot pensjonsfond. 
10. Rådmannen gis fullmakt til å fordele lønnsreserven til resultatområdene. 
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11. Avgiftene for vann, avløp, slamtømming, renovasjon, feiing, byggesaker og 
oppmåling skal være i henhold til selvkost. 

12. Tilskuddssatser til drift til enkeltstående private ordinære barnehager (11 % 
pensjonspåslag) er 243 199 kroner for små barn (0-2 år) og 118 268 kroner for 
store barn (3-6 år). Tilskuddssatser til drift til andre private ordinære barnehager 
(13 % pensjonspåslag) er 248 424 kroner for små barn (0-2 år) og 121 171 
kroner for store barn (3-6 år). For kapitaltilskudd og satser til familiebarnehager, 
benyttes nasjonale satser. Vedtak om satser er sendt ut til de private 
barnehagene innen 31.10.2021, jfr. forskrift om tildeling av tilskudd til private 
barnehager. Det ligger en forutsetning i vedtaket at satsene kan endres etter 
endringer i vedtatt statsbudsjett. 

13. I medhold av eiendomsskatteloven §§ 2 og 3 skrives det ut eiendomsskatt, i hele 
kommunen, for 2022 med følgende utskrivningsalternativ: 

a. På næringseiendom, kraftanlegg, vindkraftverk, kraftnett og anlegg 
omfattet av særskattereglene for petroleum, jf. eiendomsskatteloven § 3 d. 

b. På næringsdelen (bygning og grunn) i tidligere skattlagte verk/bruk (annet 
ledd i overgangsregel til eiendomsskatteloven §§ 3 og 4). 

c. På det særskilte skattegrunnlaget, redusert til 3 syvendedeler beregnet fra 
verdien satt i 2019 (overgangsregel til §§ 3 og 4 første ledd første 
punktum). 

d. Eiendomsskattesatsen settes til 7 promille, jf. eiendomsskatteloven § 13. 
e. Eiendomsskattesatsen på det særskilte skattegrunnlaget er 5 promille. 
f. Skattesatsen differensieres ved at den sats som skal gjelde for ubebygget 

næringseiendom settes til 3,5 promille, jf. eiendomsskatteloven § 12 b. 
g. Eiendommer til stiftelser eller institusjoner som tar sikte på å gagne en 

kommune, et fylke eller staten fritas for eiendomsskatt, jf. 
eiendomsskatteloven § 7 a. Liste over eiendommer følger i vedlegg. 

h. Eiendomsskatt skal betales i to terminer. 
i. Ved taksering og utskriving av eiendomsskatt benytter kommunen tidligere 

vedtatte eiendomsskattevedtekter, jf. eiendomsskatteloven § 10. 
14. Seniorpolitisk tiltak med 10% tjenestefri med lønn avvikles flatt, det vil si både 

eksisterende og nye avtaler, fra og med den 1.7.2022.  
15. Formannskapet får fullmakt til å selge gamle Pepperstad barnehage. 
16. Formannskapet får fullmakt til å selge gamle Hølen skole. Før salgsprosessen 

starter, skal formannskapet avgjøre hvor stor del av eiendommen som skal 
avhendes. 

 

 
 
Eldrerådets behandling 24.11.2021: 
Steinar Setten fremmet følgende forslag: 
Eldrerådet er innforstått med at den stramme økonomiske situasjonen i Vestby ikke 
rommer plass for de mange ønsker som Eldrerådet kunne ha tenkt seg å foreslå for 
bedring av rammer innen «eldreomsorgen». 
Vi har imidlertid fått innspill på at tilgang til fysioterapeut ikke tilfredsstiller de eldres 
(pensjonistenes) behov/ønsker, da det stadig oppleves at mange eldre må vente 
uforholdsmessig lenge på å få behandling.  
Vi ber derfor om at tiltak gjøres for å bedre på denne situasjonen. Her kan kanskje 
utvidelse av antall driftstilskudd for fysioterapi og/eller gjennomgang/revisjon av 
«Prioriteringsnøkkel for fysioterapeuter» kunne skape forbedringer. 

- Antall fastlegehjemler må økes i Vestby 
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- Vi opprettholder forslaget om at seniorkonsulentstillingen økes til 100 %. 

 
 
Votering: 
Rådmannens innstilling ble enstemmig vedtatt, med tillegg for Settens forslag. 
 
 
Eldrerådets vedtak 24.11.2021: 

1. Handlingsprogram 2022-2025 datert 17. november 2022 vedtas.  
2. Følgende handlingsregler vedtas for Vestby kommune: 

a. Netto driftsresultat skal være minst 1,75 prosent av driftsinntektene 
b. Disposisjonsfond skal utgjøre minst 10 prosent av driftsinntektene 
c. Netto lånegjeld skal ikke overstige 125 prosent av driftsinntektene 

3. Driftsbudsjett 2022 vedtas i samsvar med rådmannens forslag i «§5-4 
Bevilgningsoversikter – drift (1A)». Resultatområdenes nettorammer vedtas i 
samsvar med rådmannens forslag i «§5-4 Sum bevilgninger drift, netto (1B)». 

4. Investeringsbudsjettet for 2022 vedtas i samsvar med rådmannens forslag i «§5-
5 Bevilgningsoversikter – investering (2A)» og «§5-5 Bevilgningsoversikter – 
investering (2B)». 

5. Betalingsregulativ 2022 vedtas med virkning fra 1. januar 2022.  
6. Rådmannen gis fullmakt til å ta opp lån på 35 millioner kroner til videreutlån i 

2022, jf. kommunelovens § 14-17. 
7. Rådmannen gis fullmakt til å ta opp lån på 414,941 millioner kroner til 

finansiering av investeringer i 2022, jf. kommunelovens § 14-15. Avdragstiden 
settes ut fra beregningen av minimumsavdrag. 

8. Rådmannen gis fullmakt til å saldere netto renteutgift mot rentefond. 
9. Rådmannen gis fullmakt til å saldere pensjonsutgifter mot pensjonsfond. 
10. Rådmannen gis fullmakt til å fordele lønnsreserven til resultatområdene. 
11. Avgiftene for vann, avløp, slamtømming, renovasjon, feiing, byggesaker og 

oppmåling skal være i henhold til selvkost. 
12. Tilskuddssatser til drift til enkeltstående private ordinære barnehager (11 % 

pensjonspåslag) er 243 199 kroner for små barn (0-2 år) og 118 268 kroner for 
store barn (3-6 år). Tilskuddssatser til drift til andre private ordinære barnehager 
(13 % pensjonspåslag) er 248 424 kroner for små barn (0-2 år) og 121 171 
kroner for store barn (3-6 år). For kapitaltilskudd og satser til familiebarnehager, 
benyttes nasjonale satser. Vedtak om satser er sendt ut til de private 
barnehagene innen 31.10.2021, jfr. forskrift om tildeling av tilskudd til private 
barnehager. Det ligger en forutsetning i vedtaket at satsene kan endres etter 
endringer i vedtatt statsbudsjett. 

13. I medhold av eiendomsskatteloven §§ 2 og 3 skrives det ut eiendomsskatt, i hele 
kommunen, for 2022 med følgende utskrivningsalternativ: 

a. På næringseiendom, kraftanlegg, vindkraftverk, kraftnett og anlegg 
omfattet av særskattereglene for petroleum, jf. eiendomsskatteloven § 3 d. 

b. På næringsdelen (bygning og grunn) i tidligere skattlagte verk/bruk (annet 
ledd i overgangsregel til eiendomsskatteloven §§ 3 og 4). 

c. På det særskilte skattegrunnlaget, redusert til 3 syvendedeler beregnet fra 
verdien satt i 2019 (overgangsregel til §§ 3 og 4 første ledd første 
punktum). 

d. Eiendomsskattesatsen settes til 7 promille, jf. eiendomsskatteloven § 13. 
e. Eiendomsskattesatsen på det særskilte skattegrunnlaget er 5 promille. 
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f. Skattesatsen differensieres ved at den sats som skal gjelde for ubebygget 
næringseiendom settes til 3,5 promille, jf. eiendomsskatteloven § 12 b. 

g. Eiendommer til stiftelser eller institusjoner som tar sikte på å gagne en 
kommune, et fylke eller staten fritas for eiendomsskatt, jf. 
eiendomsskatteloven § 7 a. Liste over eiendommer følger i vedlegg. 

h. Eiendomsskatt skal betales i to terminer. 
i. Ved taksering og utskriving av eiendomsskatt benytter kommunen tidligere 

vedtatte eiendomsskattevedtekter, jf. eiendomsskatteloven § 10. 
14. Seniorpolitisk tiltak med 10% tjenestefri med lønn avvikles flatt, det vil si både 

eksisterende og nye avtaler, fra og med den 1.7.2022.  
15. Formannskapet får fullmakt til å selge gamle Pepperstad barnehage. 
16. Formannskapet får fullmakt til å selge gamle Hølen skole. Før salgsprosessen 

starter, skal formannskapet avgjøre hvor stor del av eiendommen som skal 
avhendes. 

 
Eldrerådet er innforstått med at den stramme økonomiske situasjonen i Vestby ikke 
rommer plass for de mange ønsker som Eldrerådet kunne ha tenkt seg å foreslå for 
bedring av rammer innen «eldreomsorgen». 
Vi har imidlertid fått innspill på at tilgang til fysioterapeut ikke tilfredsstiller de eldres 
(pensjonistenes) behov/ønsker, da det stadig oppleves at mange eldre må vente 
uforholdsmessig lenge på å få behandling.  
Vi ber derfor om at tiltak gjøres for å bedre på denne situasjonen. Her kan kanskje 
utvidelse av antall driftstilskudd for fysioterapi og/eller gjennomgang/revisjon av 
«Prioriteringsnøkkel for fysioterapeuter» kunne skape forbedringer. 

- Antall fastlegehjemler må økes i Vestby 

- Vi opprettholder forslaget om at seniorkonsulentstillingen økes til 100 %. 

 
 
 

 
 
Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevnes behandling 23.11.2021: 
Det ble fremmet følgende forslag: 
Rådet støtter rådmannens forslag til handlingsprogram 2022 – 2025 med følgende 
tillegg: 
 
Rådet ser positivt på omleggingen av spesialundervisning så fremt omleggingen ikke 
går ut over elevenes sosiale miljø og læringsmuligheter. 
Rådet ønsker at det blir bygget en svømmehall i Vestby nord. 
Rådet er bekymret for situasjonen som har oppstått som en følge av nye retningslinjer 
fra NAV for tildeling av hjelpemidler. 
Rådet er positiv til at kommunen fortsetter med helsestasjonstjeneste på videregående 
skole. 
 
Votering: 
Rådmannens innstiling ble enstemmig vedtatt, med følgende tillegg: 
Rådet ser positivt på omleggingen av spesialundervisning så fremt omleggingen ikke 
går ut over elevenes sosiale miljø og læringsmuligheter. 
Rådet ønsker at det blir bygget en svømmehall i Vestby nord. 
Rådet er bekymret for situasjonen som har oppstått som en følge av nye retningslinjer 
fra NAV for tildeling av hjelpemidler. 
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Rådet er positiv til at kommunen fortsetter med helsestasjonstjeneste på videregående 
skole. 
 
Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevnes vedtak 23.11.2021: 

1. Handlingsprogram 2022-2025 datert 17. november 2022 vedtas.  
2. Følgende handlingsregler vedtas for Vestby kommune: 

a. Netto driftsresultat skal være minst 1,75 prosent av driftsinntektene 
b. Disposisjonsfond skal utgjøre minst 10 prosent av driftsinntektene 
c. Netto lånegjeld skal ikke overstige 125 prosent av driftsinntektene 

3. Driftsbudsjett 2022 vedtas i samsvar med rådmannens forslag i «§5-4 
Bevilgningsoversikter – drift (1A)». Resultatområdenes nettorammer vedtas i 
samsvar med rådmannens forslag i «§5-4 Sum bevilgninger drift, netto (1B)». 

4. Investeringsbudsjettet for 2022 vedtas i samsvar med rådmannens forslag i «§5-
5 Bevilgningsoversikter – investering (2A)» og «§5-5 Bevilgningsoversikter – 
investering (2B)». 

5. Betalingsregulativ 2022 vedtas med virkning fra 1. januar 2022.  
6. Rådmannen gis fullmakt til å ta opp lån på 35 millioner kroner til videreutlån i 

2022, jf. kommunelovens § 14-17. 
7. Rådmannen gis fullmakt til å ta opp lån på 414,941 millioner kroner til 

finansiering av investeringer i 2022, jf. kommunelovens § 14-15. Avdragstiden 
settes ut fra beregningen av minimumsavdrag. 

8. Rådmannen gis fullmakt til å saldere netto renteutgift mot rentefond. 
9. Rådmannen gis fullmakt til å saldere pensjonsutgifter mot pensjonsfond. 
10. Rådmannen gis fullmakt til å fordele lønnsreserven til resultatområdene. 
11. Avgiftene for vann, avløp, slamtømming, renovasjon, feiing, byggesaker og 

oppmåling skal være i henhold til selvkost. 
12. Tilskuddssatser til drift til enkeltstående private ordinære barnehager (11 % 

pensjonspåslag) er 243 199 kroner for små barn (0-2 år) og 118 268 kroner for 
store barn (3-6 år). Tilskuddssatser til drift til andre private ordinære barnehager 
(13 % pensjonspåslag) er 248 424 kroner for små barn (0-2 år) og 121 171 
kroner for store barn (3-6 år). For kapitaltilskudd og satser til familiebarnehager, 
benyttes nasjonale satser. Vedtak om satser er sendt ut til de private 
barnehagene innen 31.10.2021, jfr. forskrift om tildeling av tilskudd til private 
barnehager. Det ligger en forutsetning i vedtaket at satsene kan endres etter 
endringer i vedtatt statsbudsjett. 

13. I medhold av eiendomsskatteloven §§ 2 og 3 skrives det ut eiendomsskatt, i hele 
kommunen, for 2022 med følgende utskrivningsalternativ: 

a. På næringseiendom, kraftanlegg, vindkraftverk, kraftnett og anlegg 
omfattet av særskattereglene for petroleum, jf. eiendomsskatteloven § 3 d. 

b. På næringsdelen (bygning og grunn) i tidligere skattlagte verk/bruk (annet 
ledd i overgangsregel til eiendomsskatteloven §§ 3 og 4). 

c. På det særskilte skattegrunnlaget, redusert til 3 syvendedeler beregnet fra 
verdien satt i 2019 (overgangsregel til §§ 3 og 4 første ledd første 
punktum). 

d. Eiendomsskattesatsen settes til 7 promille, jf. eiendomsskatteloven § 13. 
e. Eiendomsskattesatsen på det særskilte skattegrunnlaget er 5 promille. 
f. Skattesatsen differensieres ved at den sats som skal gjelde for ubebygget 

næringseiendom settes til 3,5 promille, jf. eiendomsskatteloven § 12 b. 
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g. Eiendommer til stiftelser eller institusjoner som tar sikte på å gagne en 
kommune, et fylke eller staten fritas for eiendomsskatt, jf. 
eiendomsskatteloven § 7 a. Liste over eiendommer følger i vedlegg. 

h. Eiendomsskatt skal betales i to terminer. 
i. Ved taksering og utskriving av eiendomsskatt benytter kommunen tidligere 

vedtatte eiendomsskattevedtekter, jf. eiendomsskatteloven § 10. 
14. Seniorpolitisk tiltak med 10% tjenestefri med lønn avvikles flatt, det vil si både 

eksisterende og nye avtaler, fra og med den 1.7.2022.  
15. Formannskapet får fullmakt til å selge gamle Pepperstad barnehage. 
16. Formannskapet får fullmakt til å selge gamle Hølen skole. Før salgsprosessen 

starter, skal formannskapet avgjøre hvor stor del av eiendommen som skal 
avhendes. 
 

Med følgende tillegg: 
Rådet ser positivt på omleggingen av spesialundervisning så fremt omleggingen ikke 
går ut over elevenes sosiale miljø og læringsmuligheter. 
Rådet ønsker at det blir bygget en svømmehall i Vestby nord. 
Rådet er bekymret for situasjonen som har oppstått som en følge av nye retningslinjer 
fra NAV for tildeling av hjelpemidler. 
Rådet er positiv til at kommunen fortsetter med helsestasjonstjeneste på videregående 
skole. 
 
 

 
Saksfremlegg 

 
Rådmannens innstilling: 

1. Handlingsprogram 2022-2025 datert 17. november 2022 vedtas.  
2. Følgende handlingsregler vedtas for Vestby kommune: 

a. Netto driftsresultat skal være minst 1,75 prosent av driftsinntektene 
b. Disposisjonsfond skal utgjøre minst 10 prosent av driftsinntektene 
c. Netto lånegjeld skal ikke overstige 125 prosent av driftsinntektene 

3. Driftsbudsjett 2022 vedtas i samsvar med rådmannens forslag i «§5-4 
Bevilgningsoversikter – drift (1A)». Resultatområdenes nettorammer vedtas i 
samsvar med rådmannens forslag i «§5-4 Sum bevilgninger drift, netto (1B)». 

4. Investeringsbudsjettet for 2022 vedtas i samsvar med rådmannens forslag i «§5-
5 Bevilgningsoversikter – investering (2A)» og «§5-5 Bevilgningsoversikter – 
investering (2B)». 

5. Betalingsregulativ 2022 vedtas med virkning fra 1. januar 2022.  
6. Rådmannen gis fullmakt til å ta opp lån på 35 millioner kroner til videreutlån i 

2022, jf. kommunelovens § 14-17. 
7. Rådmannen gis fullmakt til å ta opp lån på 414,941 millioner kroner til 

finansiering av investeringer i 2022, jf. kommunelovens § 14-15. Avdragstiden 
settes ut fra beregningen av minimumsavdrag. 

8. Rådmannen gis fullmakt til å saldere netto renteutgift mot rentefond. 
9. Rådmannen gis fullmakt til å saldere pensjonsutgifter mot pensjonsfond. 
10. Rådmannen gis fullmakt til å fordele lønnsreserven til resultatområdene. 
11. Avgiftene for vann, avløp, slamtømming, renovasjon, feiing, byggesaker og 

oppmåling skal være i henhold til selvkost. 
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12. Tilskuddssatser til drift til enkeltstående private ordinære barnehager (11 % 
pensjonspåslag) er 243 199 kroner for små barn (0-2 år) og 118 268 kroner for 
store barn (3-6 år). Tilskuddssatser til drift til andre private ordinære barnehager 
(13 % pensjonspåslag) er 248 424 kroner for små barn (0-2 år) og 121 171 
kroner for store barn (3-6 år). For kapitaltilskudd og satser til familiebarnehager, 
benyttes nasjonale satser. Vedtak om satser er sendt ut til de private 
barnehagene innen 31.10.2021, jfr. forskrift om tildeling av tilskudd til private 
barnehager. Det ligger en forutsetning i vedtaket at satsene kan endres etter 
endringer i vedtatt statsbudsjett. 

13. I medhold av eiendomsskatteloven §§ 2 og 3 skrives det ut eiendomsskatt, i hele 
kommunen, for 2022 med følgende utskrivningsalternativ: 

a. På næringseiendom, kraftanlegg, vindkraftverk, kraftnett og anlegg 
omfattet av særskattereglene for petroleum, jf. eiendomsskatteloven § 3 d. 

b. På næringsdelen (bygning og grunn) i tidligere skattlagte verk/bruk (annet 
ledd i overgangsregel til eiendomsskatteloven §§ 3 og 4). 

c. På det særskilte skattegrunnlaget, redusert til 3 syvendedeler beregnet fra 
verdien satt i 2019 (overgangsregel til §§ 3 og 4 første ledd første 
punktum). 

d. Eiendomsskattesatsen settes til 7 promille, jf. eiendomsskatteloven § 13. 
e. Eiendomsskattesatsen på det særskilte skattegrunnlaget er 5 promille. 
f. Skattesatsen differensieres ved at den sats som skal gjelde for ubebygget 

næringseiendom settes til 3,5 promille, jf. eiendomsskatteloven § 12 b. 
g. Eiendommer til stiftelser eller institusjoner som tar sikte på å gagne en 

kommune, et fylke eller staten fritas for eiendomsskatt, jf. 
eiendomsskatteloven § 7 a. Liste over eiendommer følger i vedlegg. 

h. Eiendomsskatt skal betales i to terminer. 
i. Ved taksering og utskriving av eiendomsskatt benytter kommunen tidligere 

vedtatte eiendomsskattevedtekter, jf. eiendomsskatteloven § 10. 
14. Seniorpolitisk tiltak med 10% tjenestefri med lønn avvikles flatt, det vil si både 

eksisterende og nye avtaler, fra og med den 1.7.2022.  
15. Formannskapet får fullmakt til å selge gamle Pepperstad barnehage. 
16. Formannskapet får fullmakt til å selge gamle Hølen skole. Før salgsprosessen 

starter, skal formannskapet avgjøre hvor stor del av eiendommen som skal 
avhendes. 
 

 
 
 

 
Vedlegg: 
1. Rådmannens forslag til handlingsprogram 2022-2025 
2. Befolkningsprognoser 
3. Seniorpolitikk og seniorpolitiske tiltak 
4. Vedlikeholdsplan 2022-2025 
5. Liste over eiendommer med eiendomskattefrittak 
6. Budsjettforslag - Vestby kirkelige fellesråd 2022-2025 
7. Budsjett for kontroll og tilsyn 2022 
8. Budsjettinnspill - Vestby idrettsråd 2022 
9. Selvkost 2022 
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SAKSUTREDNING: 
 
1. SAKSOPPLYSNINGER 
I henhold til §§ 14-3 og 14-4 i kommuneloven skal kommunen utarbeide en 
økonomiplan for de fire neste budsjettår. Planen skal vise utviklingen i kommunens 
økonomi, og gi en realistisk oversikt over sannsynlige inntekter, forventede utgifter og 
prioriterte oppgaver i planperioden. Rådmannens forslag til handlingsprogram 2022-
2025 med vedlegg er fremlagt digitalt på kommunens hjemmeside. 
 
Link til Framsikt: https://pub.framsikt.net/2022/vestby/bm-2022-handlingsprogram_2022-
2025/ 
 
  
2. VURDERING 
 

2.1      Sentrale forutsetninger for arbeidet med handlingsprogrammet i år 
Rådmannen legger fram et forslag til handlingsprogram hvor det er forutsatt omstilling 
og nye måter å levere tjenester på innenfor flere resultatområder, hvor inntektssiden er 
budsjettert litt mindre forsiktig enn tidligere, og hvor netto driftsresultat er i null første 
året.  
Et sentralt punkt i arbeidet med utarbeidelsen av gjeldende handlingsprogram, høsten 
2020, var om Vestby kommune hadde økonomi til å klare en så stor forpliktelse som et 
nytt kulturbygg ville innebære. Det ble videre påpekt tre forutsetninger som måtte 
oppfylles for å kunne lykkes. Forutsetningene er gjengitt nedenfor:  
 

 Vestby kommune må fortsatt ha en betydelig befolkningsvekst. Flere innbyggere 
gir flere personer å fordele Kulturbyggets utgifter på. Befolkningsprognosen, som 
er lagt til grunn i arbeidet med handlingsprogrammet, tilsier en befolkningsvekst 
de ti første årene med nærmere 5 500 personer. Dette tilsvarer en 
befolkningsvekst på til sammen 30 prosent.  
 

 Vestby kommune må fortsatt holde et lavt nivå på driftsutgiftene. Vi har relativt 
lave netto driftsutgifter for de fleste tjenestene sammenlignet med andre 
kommuner. Dette må vi fortsette med. Det er kun innenfor skole vi ligger en del 
høyere. På dette området må vi justere oss mot et nivå som tilsvarer det andre 
sammenlignbare kommuner bruker.  
 

 Vestby kommune må klare å vri en større del av tjenestene overfor eldre fra 
heldøgns omsorg til hjemmebaserte tjenester. Vi har en betydelig vekst i antall 
eldre over 80 år. Kapasiteten for heldøgns helse- og omsorgstjenester økes i 
planperioden, men en større andel av tjenestene må være hjemmebasert.  
 

Befolkningsprognosen, som er lagt til grunn for arbeidet med handlingsprogrammet 
2022-2025, viser en vekst på nærmere 6 300 personer de første ti årene. Dette tilsvarer 
en befolkningsvekst på til sammen 31 prosent. 
 
Vestby kommune har fortsatt et lavt nivå på driftsutgiftene. Unntaket er innenfor skole 
og heldøgnsomsorg på sykehjemmet. Vi har høyere driftsutgifter på skole enn andre det 
er naturlig å sammenligne oss med. I forslaget til handlingsprogram har rådmannen 
forutsatt en mer effektiv måte å organisere elevenes læring på.  

https://pub.framsikt.net/2022/vestby/bm-2022-handlingsprogram_2022-2025/
https://pub.framsikt.net/2022/vestby/bm-2022-handlingsprogram_2022-2025/
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Driftsutgiftene på sykehjemmet har hatt en sterk vekst de siste årene. Det jobbes aktivt 
med å vri en større del av tjenesten over fra heldøgns omsorg til hjemmebaserte 
tjenester. I påvente av at omsorgsboligene på Solhøy ferdigstilles, foreslår rådmannen 
at en enhet på 10 plasser på sykehjemmet omgjøres til et tilnærmet likt omsorgstilbud 
som vil bli gitt på Solhøy. I tillegg foreslås det at kveldbemanningen på 
korttidsavdelingen styrkes. Endringene betinger endret turnus.   
 
Arbeidet med å legge frem et budsjett i balanse har vært krevende, og det forutsetter 
omstilling og nye måter å levere tjenester på fremover.   
 
Det er flere nye tiltak som rådmannen ikke har funnet midler til og som dermed ikke er 
innarbeidet i budsjettet: 
 

 Helthetlig planlegging av Bruerparken, K 69/21 

 Sommerbussen, K 42/21 

 Plasthall på Risil 

 Klima og energiregnskap - utover nivået levert i juni 

 Årlig støtte til Vestby næringsforum og Opplev Vestby 
 
 

2.2      Befolkning og utbyggingsbehov 
Vestby kommune har som tidligere år fått laget en fremskriving av dagens befolkning, 
korrigert med antatt boligbygging, av et eksternt firma. Denne prognosen følger som 
vedlegg til handlingsprogrammet. Fremskrivingsperioden er på 30 år, og den lange 
perioden gjør naturlig nok at usikkerheten er stor mot slutten av perioden. Prognosen gir 
likevel et bilde av befolkningssammensetningen de neste 30 årene, og vil være spesielt 
viktig med tanke på utviklingen i eldreomsorgen. 
 
Tradisjonelt har man vurdert behovet for heldøgns omsorgsplasser og 
sykehjemsplasser ut fra antall innbyggere over 80 år. Prognosen viser som tidligere år 
at kommunen står foran et stort utbyggingsbehov når det gjelder heldøgns 
omsorgsplasser og sykehjemsplasser. Samtidig er det også andre faktorer som øker 
behovet for plasser. Overføring av oppgaver fra sykehuset, som videre 
pasientbehandling av andre pasientgrupper enn det vi har hatt tidligere, er en av dem. 
Økt levealder kan også gi lengre botid på langtidsplass. Disse faktorene kan øke 
behovet for heldøgns omsorgsplasser og sykehjemsplasser mer enn endringer i 
befolkningen skulle tilsi. 
 
En motsats til denne tilnærmingen er at veksten i antall innbyggere under 80 år er 
vesentlig lavere enn veksten i antall innbyggere over 80 år. Dermed kan en beregning 
av behovet for heldøgns omsorgsplasser og sykehjemsplasser bli overvurdert når en 
kun ser på veksten i antall eldre over 80 år. Rådmannen legger til grunn at denne 
effekten er sterkere enn effektene nevnt i forrige avsnitt. Kommunen vil gjøre nye grep 
innen eldreomsorgen slik at en større del av tjenesten kan baseres på hjemmebaserte 
tjenester ut fra brukeres behov og ut fra økonomiske hensyn. 
 
Rådmannen har i gjeldende handlingsprogram lagt inn midler til utvidelse av 
skolekapasiteten i henhold til k-sak 72/20 – Utredning av alternativer til skolestruktur. 
Flere kommuner erfarer at de har bygd ut kapasiteten for barn og unge, men hvor den 
faktiske befolkningsveksten har blitt en del lavere enn prognosen. Dermed har man stått 
med ledig kapasitet som ikke blir brukt, men som gir utgifter blant annet i form av renter 



 
 

Vestby kommune  
Vår ref.: 21/03363 

 
Side 22 av 40 

 

og avdrag. Det vil si at den økonomiske situasjonen blir vanskeligere. For Vestby 
kommune vil denne risikoen først og fremst gjøre seg gjeldende i forbindelse med 
utvidelse av skolekapasiteten. Rådmannen mener at denne risikoen er håndtert 
gjennom vedtaket i k-sak 72/20.  
 
Rådmannen valgte i gjeldende handlingsprogram å avvente med å planlegge en 
kommunal barnehage. Denne vurderingen var basert på en framskrivning som viste at 
kommunen ville ha en nedgang av barn 0-5 år fram til 2022, og så få en kraftig økning til 
begynnelsen av 2030-tallet der veksten flater ut. Framskrivningen i år tilsier en svak 
vekst fra 2022 til 2025 før vi fortsatt kan regne med en kraftig økning frem til 2037. Fra 
2037 flater veksten mer ut.  
 
Veksten i antall barn mellom 0-5 år vil komme i Vestby skolekrets. Sentrumsplanen 
åpner for bygging av barnehager i sentrum, og rådmannen er av den oppfatning at det 
vil være fornuftig med barnehager i nærheten av der befolkningsveksten kommer. De 
tomtene som er avsatt til kombinert formål er i privat eie, slik at en utbygging av 
barnehager i sentrum antakelig vil måtte skje i privat regi dersom det skal skje i 
planperioden. 
 
 

 2.3 Utvikling i behovet for helse- og omsorgstjenester 
De fleste eldre er aktive og beholder god helse langt inn i alderdommen. Mange har 
flyttet til leiligheter som er godt tilrettelagt for hele livsløpet og ønsker å få tjenester i 
denne boligen framfor å flytte i en omsorgsbolig eller på sykehjem når de får behov for 
hjelp. 
 
Vi vet at andelen eldre vil øke i årene som kommer, og om 20 år er vi mer enn tre 
ganger så mange over 80 år som i dag. Det betyr at det vil være langt flere som vil ha 
behov for tjenester fra kommunen. Samtidig vil det bli færre i yrkesaktiv alder som blant 
annet kan arbeide innenfor helse- og omsorgstjenestene. Kommunene har fått større 
ansvar for oppfølging og behandling av pasienter de siste ti årene. 
Samhandlingsreformen har bidratt til at en større del av behandlingsforløpene foregår i 
kommunen. Dette har gitt Vestby kommune ansvar for pasienter og brukere med mer 
sammensatte og komplekse oppfølgingsbehov. 
 
For å ivareta hver enkelt brukers behov på en best mulig måte må Vestby kommune i 
større grad jobbe tverrfaglig, og legge bedre til rette for samarbeid på tvers av 
kommunale tjenester og med spesialisthelsetjenesten. Oppgaveoverføringene fra staten 
til kommunen påvirker primærhelsetjenesten og stiller økte krav til kompetanse, 
ressurser, utvikling og innovasjon. 
 
Dette innebærer at kommunen må gjøre grep for å skape bærekraft i egen drift i årene 
fremover. Det vil også påvirke hvilke tjenester vi kan forvente å motta som innbygger i 
fremtiden, og ikke minst hvilket nivå disse tjenestene skal eller kan ha. Det som er 
sikkert, er at kommunene vil få andre rammevilkår som igjen innebærer at å drive etter 
dagens modell ikke er bærekraftig. 
Dette fører til at vi må endre kurs på helse- og omsorgstjenestene. Målet er at pasienter 
og brukere skal bo hjemme lengst mulig, men mestring av eget liv er avgjørende for å 
klare det. 
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Dette betyr blant annet en dreining fra sykehjem til tjenester i hjemmet. En satsning på 
tjenester til hjemmeboende vil gi tjenesteområdet en mulighet til å kunne håndtere flere 
innbyggere med økt pleiebehov.  
 
Dekningsgrad på heldøgns omsorg i form av sykehjemsplasser i Vestby ligger på 16 %. 
Nasjonale anbefalinger angir et nivå mellom 16 og 20 prosent totalt for sykehjem og 
omsorgsboliger med heldøgns bemanning. 
 
I påvente av at omsorgsboligene på Solhøy skal ferdigstilles har Vestby sykehjem 
måttet innvilge opphold til pasienter som er i behov av personale tilsted hele døgnet, 
men med et lavere omsorgsnivå enn øvrige sykehjemspasienter. I påvente av at 
omsorgsboligene på Solhøy ferdigstilles, foreslår rådmannen at en enhet på 10 plasser 
på sykehjemmet omgjøres til et tilnærmet likt omsorgstilbud som vil bli gitt på Solhøy. 
Dette vil være en mindre kostnadskrevende struktur ved at tjenesten på denne enheten 
løses ved fast personale fra sykehjemmet i samarbeid med punkttjenester fra 
hjemmesykepleien. Dette vil kunne gi en effektiviseringsgevinst på ca 4,4 millioner 
kroner med helårsvirkning. Dette vil gi rom for ekstra bemanning på kveldstid for 
korttidsavdelingen. Netto effektiviseringsgevinst vil da bli 3 millioner kroner. Forslaget 
betinger endret turnus. 
 
Videre forventes en effektiviseringsgevinst ved bruk av velferdsteknologi som kan bidra 
til at den enkelte mestrer dagliglivet uten personhjelp. Velferdsteknologi vil være 
førstevalget dersom det dekker innbyggernes behov. Velferdsteknologi er et stort 
satsningsområde i sektoren pr i dag, og vi forventer at utviklingen av 
velferdsteknologiske løsninger kommer til å hjelpe i stor grad ift. passive tilsyn, varsling 
og kommunikasjon. Eksempler på dette er medisindispensere som minner på at det er 
tid for å ta medisiner, eller teknologi som kan øke den enkeltes trygghet, som GPS eller 
døralarm som varsler når noen går ut. 
 
For å beholde god helse i eldre år, er aktivitet og fellesskap viktig. Kommunen må legge 
til rette for at alle kan få mulighet til å delta på ulike aktivitetstilbud. På sykehjemmet og i 
omsorgsboligene på Stenløkka, Speiderveien og på Solhøy må det være mulig å 
engasjere seg i frivillig arbeid, delta i turgrupper, på kulturarrangementer eller i 
trimgrupper. Samarbeid med frivillige vil være helt nødvendig og et viktig 
satsingsområde for å skape disse møteplassene.  
 
Med en endret demografi og økende utfordringer for offentlig tjenesteyting blir det også 
viktig å stimulere til, og legge til rette for, at hver og en av oss som innbyggere tar et 
ansvar og planlegger for eget liv og egen alderdom. Kvalitetsreformen «Leve hele livet» 
påpeker også dette under innsatsområdet «Et aldersvennlig Norge». Her står det blant 
annet: I møte med de demografiske endringene blir det nødvendig å utfordre 
befolkningen til selv i større grad å ta ansvar for å planlegge for egen alderdom ved å: 
 

 tilrettelegge egen bolig  

 investere i venner og sosialt nettverk og 

 opprettholde best mulig funksjonsevne gjennom et aktivt liv 
 
 

2.4      Digitalisering og ny teknologi 
Kommunene Ås, Frogn og Vestby gikk pr 1.1.2020 sammen om en felles IKT-avdeling 
«Stor Follo IKT» lokalisert i Frogn. Omleggingen krever endring i rutiner og oppfølging 
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av både drift og investeringer i IKT-relatert aktivitet. Én av hensiktene er harmonisering 
av programvare for å oppnå stordriftsfordeler. Ett av virkemidlene er at man i størst 
mulig grad anskaffer tjenester/programvare som går under navnet «Nasjonale 
felleskomponenter». Dette er tjenester/programvare som er designet under påtrykk fra 
KS slik at de i størst mulig grad skal være tilpasset kommunale tjenesteleveranser. Når 
avdelingen har funnet sin endelige form vil rådmannen legge fram en 
Digitaliseringsstrategi til politisk behandling. 
 
Kommunen anskaffet i 2019 en helhetlig løsning for velferdsteknologi. Denne vil fortsatt 
være under innføring i 2022, og elementer vil bli innført etter hvert som behovene og 
organisasjonen er moden for det. Løsningen, som er en plattform for mottak og 
distribusjon av teknologiske signaler, utgjør et godt utgangspunkt for å vurdere, og etter 
hvert anskaffe nye velferdsteknologiske tjenester og komponenter.  
 
Neste trinn er å kartlegge hvilken teknologi som vil skape god gevinstrealisering for 
både innbyggerne og kommunen. I 2022 vil det bli planlagt og innført nye 
kostnadseffektive komponenter i kommunens helse- og omsorgstjenester. Innføring av 
velferdsteknologi handler både om teknologi og innføring av nye arbeidsrutiner og ny 
organisering.  
 
 

2.5      Prosjekt om heltidskultur 
Vestby kommune startet i 2017 opp et prosjekt om heltidskultur. Målsettingen med 
prosjektet er å få flest mulig av våre ansatte tilsatt i hele/tilnærmet hele stillinger i den 
hensikt å sette kvalitet og brukers behov i sentrum. Prosjektet omfatter RO-ene 
Sykehjemmet, Helse- og livsmestring, Hjemmetjenesten, Barnehage og Skole. Økt 
andel heltid og heltidskultur forventes å ha mange positive driftsmessige konsekvenser, 
også økonomiske. Det forventes at tiltakene også vil påvirke nærværet positivt, det vil si 
at sykefraværet vil gå ned. 
 
Prosjektet har så langt hatt en positiv innvirkning på både antallet heltidsstillinger og 
flere ansatte i større stillinger. I PSU sak 2/21 sier rådmannen at; «Arbeidet med å 
operasjonalisere og forankre en heltidskultur er en kontinuerlig prosess og en naturlig 
del av den daglige drift. Arbeidet så langt viser at tilbud om økte stillingsprosenter har 
hatt effekt, det er et lite antall innen de omtalte resultatområdene som er i ufrivillig 
deltid.» Videre sier rådmannen at; «Kommunen søker å balansere flere hensyn i 
arbeidet med heltidskultur, og det prioriteres å øke stillingene til deltidsansatte når 
vakanser oppstår.» Arbeidet med å stimulere heltidskultur vil bli prioritert både sentralt 
og i linjen.  
 
 

2.6    Seniorpolitikk og seniorpolitiske tiltak 
Våren 2019 ble det satt ned en arbeidsgruppe med mandat til å gjennomgå, evaluere 
og revidere kommunens seniorpolitikk. Arbeidsgruppen bestod av en 
resultatområdeleder, en mellomleder, hovedtillitsvalgt i Fagforbundet avd. Vestby, 
hovedverneombudet, personal- og organisasjonssjef og personalrådgiver. 
 
Arbeidsgruppens forslag ble fremmet for behandling i PSU den 7.6.2021 med følgende 
innstilling fra rådmann, jf. Sak PSU 3/21 (arkivsak 21/01176): 
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Ordningen med seniorpolitiske tiltak videreføres med unntak av 10% tjenestefri med 
lønn. Tjenestefri med lønn avvikles flatt, det vil si både eksisterende og nye avtaler, den 
31.12.2021. 
 
Partssammensatt utvalg vedtok: 
Ordningen med seniorpolitiske tiltak videreføres med 10% tjenestefri med lønn. Ny sak 
fremmes til høsten. 
 
I 2021 er det 79 ansatte i kommunen i alderen 62+ som har rettigheter til 10% tjenestefri 
med lønn. For 2022 vil antallet øke til 95, dersom en ikke tar høyde for de som går av 
med pensjon i perioden. Ettersom Stortinget vedtok at plikt til fratreden ved lavere 
aldersgrense enn den alminnelige skal opphøre med ikrafttreden 1.7.2021, betyr dette 
også at det kan forventes at ansatte med særaldersgrenser velger å stå lenger i arbeid. 
 
Per i dag har ingen av de omliggende kommuner 10% tjenestefri med lønn for ansatte 
fra 62 år som seniorpolitisk tiltak. Dersom den enkelte ansatte ønsker å jobbe mindre, 
er det mulig å ta ut delvis AFP i KLP. Gitt den økonomiske situasjonen til kommunen ser 
rådmannen det nødvendig å avvikle ordningen, og har forslått å avvikle ordningen fra 
1.7.2022. Økonomisk vil det gi en innsparing på om lag 3,5 millioner kroner i 2022, og 7 
millioner kroner i 2023. Rådmannen har i forslaget til handlingsprogram allerede 
redusert lønnsreserven med 2 millioner kroner som følge av innsparingen. Se 
«Seniorpolitikk og seniorpolitiske tiltak» under vedlegg for mer informasjon. 
 
  

2.7    Måltavle, måleområder og finansielle handlingsregler  
Forslag til handlingsprogram er knyttet opp mot vedtatt kommuneplan gjennom 
følgende: 
 

 Overordnede mål i måltavla tilsvarer kommuneplanenes hovedmål for det 
aktuelle RO 

 Hovedmålene i måltavla reflekterer i størst mulig grad de utfordringer som er 
beskrevet i kommuneplanen 
 

I tillegg ble det opprettet et nytt område som kalles samfunn i handlingsprogram 2020-
2023. Dette området er videreført i forslaget til nytt handlingsprogram. Under samfunn 
trekkes det frem fem områder som kan si mest mulig om kommunens utvikling knyttet til 
samfunnsutvikling. Disse er: 
 

 Elever med bestått videregående  

 Folkehelse- og oppvekstprofil 

 Utvikling i behovet for helse- og omsorgstjenester 

 Klima og miljø 

 Sentrumsplanen 
 

Områdene er tverrsektorielle, og mange av RO-enes hovedmål har en link til én eller 
flere av disse fem. De fem områdene som er valgt ut vil trolig endre seg relativt lite fra 
år til år, og må ses i et langsiktig perspektiv. Områdene vil bli omtalt i årsmeldingene, og 
under klima og miljø er det også mål som det rapporteres i forbindelse med 
tertialrapporteringen.  
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Klima og energi 
Rådmannen kan levere klimaregnskap i tråd med «klima regnskapet» som ble sendt til 
kommunestyret i juni. Dersom rådmannen skal levere klimaregnskap på et nivå som er 
foreslått av MDG må de administrative ressursene styrkes betraktelig. Rådmannen er 
av den oppfatning at det er feil ressursbruk gitt den økonomiske situasjonen kommunen 
er i. 
 
 
Finansielle handlingsregler 
I forbindelse med handlingsprogram 2020-2023 ble det vedtatt følgende finansielle 
måltall for kommunenes økonomi:  
 

 Netto driftsresultat i prosent av brutto driftsinntekter på 1,75 prosent 

 Disposisjonsfond i prosent av brutto driftsinntekter på minst 10 prosent 

 Netto lånegjeld i prosent av brutto driftsinntekter på under 125 prosent 
 
De tre handlingsreglene har som mål å sikre en god langsiktig økonomisk utvikling for 
kommunen. Vurderinger knyttet til handlingsreglene er nærmere omtalt i Framsikt under 
«økonomisk utvikling i planperioden». 
 
 

2.8      Internkontroll  
Internkontrollen etter ny kommunelov skal være systematisk og tilpasses virksomhetens 
størrelse, egenart, aktiviteter og risikoforhold.  Kommunelovens internkontrollregler har 
fokus på regeletterlevelse. Skillet mellom regeletterlevelse, målstyring, 
virksomhetsstyring og styring og ledelse generelt har glidende overganger. Disse fire 
elementene, sammen med annen informasjon rådmannen får, danner grunnlaget for 
den administrative internkontrollen. Sagt på en enklere måte er rådmannens 
internkontroll summen av all informasjon han får uavhengig av kilde, og de tiltak som 
iverksettes på den bakgrunn. 
  
Kommunelovens internkontrollregler 
Rådmannen har følgende tre stikkord på området regeletterlevelse for 2022: 
implementering, samhandling og etterlevelse. Et nytt kvalitetssystem skal tas i bruk ved 
årsskiftet 2021/2022. Kvalitetssystem er et fagsystem som hjelper kommunen med å få 
kontroll og oversikt på området, men er i seg selv bare et arbeidsverktøy.  Om det 
oppleves nyttig, reelt tas i bruk og gir ønsket effekt avhenger av to ting; hvor lett det er å 
finne frem i systemet og hva det fylles med av innhold. Mye av suksesskriteriene står og 
faller på det arbeidet som gjøres i oppstartsfasen, og implementeringen har høyest 
prioritet av de tre.  
  
Målsettingen er at alle RO-ene som minimum har en formalisert internkontroll i løpet av 
2022, med andre ord at formalitetene er i orden og det nødvendige er dokumentert. Når 
kvalitetssystemet bygges og fylles med innhold vil det løpende bli evaluert om gjeldende 
dokumenter og dokumenteringspraksis er tilfredsstillende. Arbeidet som gjøres i 
implementeringsfasen er derfor også viktig for måloppnåelsen. Utover dette vil 
rådmannen i 2022 ha fokus på om eksisterende samhandlingsrutiner fungerer optimalt, 
og har som ambisjon å få startet opp arbeidet med en mer systematisk kartlegging av 
etterlevelsen.  
  
Målstyring, virksomhetsstyring, og styring og ledelse generelt 
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For disse områdene vises det til informasjonen som fremkommer i selve 
Handlingsprogram-dokumentet.  
 
 

 2.9      Salg av eiendommer  
 
Gamle Pepperstad barnehage 
Den gamle barnehagen på Pepperstad ligger inne i gjeldende kommuneplan som bolig 
med krav om regulering. Den er skilt ut som en egen eiendom med gårdsnummer 6 
bruksnummer 767. Eiendommen har vært til vurdering i utvalget som har sett på bruken 
av kommunale bygg, og rådmannen foreslår nå at eiendommen selges. Etter et salg vil 
det være kjøper som står for regulering gjennom en ordinær reguleringsprosess.  
 
Gamle Hølen skole 
Også denne eiendommen har vært til vurdering i utvalget som har vurdert bruken av 
kommunale bygg. Rådmannen er av den oppfatning at det ikke har fremkommet noen 
opplysninger de senere årene som tilsier at salgsvedtaket skal oppheves. Om deler av 
eiendommen skal beholdes til allmennyttige formål bør vurderes, og rådmannen antar 
at dette enklest gjøres ved at formannskapet godkjenner hvor stor del av eiendommen 
som skal avhendes. 
  

  
2.10      Drift  

 
Politisk styring og kontroll 
Budsjett for kontroll og tilsyn økes med 574 tusen kroner fra 2022, og er lagt inn i 
henhold til vedtak i kontrollutvalget. Utgiftene til kommunevalg i 2023 og stortingsvalg 
2025 ligger inne med 0,9 millioner kroner for hvert av årene.  
 
Sentraladministrasjonen 
Rådmannen foreslår ingen større endringer i 2022 for Sentraladministrasjonens del 
utover det som følger av konsekvensjustert budsjett.  
 
Overføringer til kirkelig fellesråd 
Overføringene til kirkelig fellesråd er økt i henhold til Fellesrådets forslag til 
driftsbudsjett. Fellesrådet har i sitt budsjettforslag for de neste fire årene lagt inn en del 
investeringer. For detaljer om dette viser rådmannen til fellesrådets budsjettforslag som 
er vedlagt. Rådmannen har lagt inn en investeringsramme på 100 tusen kroner pr. år, 
noe som kun vil dekke deler av ønskene fra fellesrådet.  
 
Resultatområde Skole 
I gjeldende handlingsprogram ble det beskrevet at RO Skole skulle se på en 
samlokalisering av elever med store vedtak om spesialundervisning. RO Skole har nå 
startet et arbeid hvor det ses på all spesialundervisning, ikke bare de med store vedtak. 
Målet er å favne enda flere elever under det allmennpedagogiske arbeidet og ordinær, 
tilpasset opplæring slik at de elevene med mindre vedtak ikke trenger å få 
spesialundervisning.  
 
Vestby kommune har i mange år vært arbeidsgiver for de som er ansatt til å 
gjennomføre spesialundervisning for elever bosatt i private barnevernsinstitusjoner 
(fylkesbarnevernelever). Kommunen har fått refusjon fra fylkeskommunen for utgiftene. 
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Nå er fylkeskommunen i stor grad arbeidsgiver selv for disse ansatte, noe som gjør at 
både inntektene og utgiftene til Vestby kommune blir redusert.  
 
Ro Skole bruker mer pr elev enn sammenliknbare kommuner og gjennomsnittet i Viken. 
Dette viser oss at vi kan se på andre og mer effektive måter å organisere elevenes 
læring på. I tillegg må vi se på om vi kan drifte skoleadministrasjonen på en mer effektiv 
måte. Rådmannen har som målsetting å redusere rammen til RO-skole med 15 
millioner kroner i helårseffekt, det vil si fra 2023. I 2022 er målet at skolen reduserer sin 
ramme med 6,8 millioner kroner. Kostraanalyser viser at dette bør være mulig, og 
arbeidet vil skje i nært samarbeid mellom skoleledelse og de ansattes representanter. 
 
Resultatområde Barnehage 
Solberg-regjeringen foreslo at maksimalprisen i barnehage først fastsettes til 3 325 
kroner per måned fra 1. januar 2022. Den nye (Støre-)regjeringen foreslår å redusere 
maksimalprisen til 3 050 kroner fra 1. august 2022. Dette gir en mindreinntekt til RO 
Barnehage på om lag 400 tusen kroner. 
 
I prop. 1 S (2021-2022) Proposisjon til Stortinget foreslo Solberg-regjeringen å redusere 
pensjonspåslaget til de private barnehagene fra dagens nivå på 13 prosent til 11 
prosent fra 1. januar 2022, med en ny overgangsordning for enkeltstående barnehager. 
Ettersom sats til de private barnehagene skal gjøres kjent innen 31. oktober 2021, er 
vedtatte satser basert på dette. Det ligger en forutsetning i vedtaket om at satsen kan 
endres etter Stortingets endelige vedtak om statsbudsjett. 
 
I den nye (Støre-)regjeringens forslag til statsbudsjett er pensjonstilskuddet til private 
barnehager nedjustert fra 13 til 10 prosent fra 1. januar 2022. Selv om er det lagt inn 
reduksjon i pensjonstilskuddet til de private barnehagene, er det budsjettert med en 
økning i driftstilskudd til private barnehager på åtte millioner kroner. Dette skyldes i 
hovedsak to forhold, underbudsjettering i 2021 og økte lønnskostnader i de kommunale 
barnehagene, spesielt i forbindelse med koronapandemien. Tilskuddssatsen til de 
private barnehagene beregnes ut fra regnskapet til de kommunale barnehagene to år 
tilbake, og regnskapstall for 2020 er benyttet til å beregne satsen for 2022. Samtidig 
som det har vært økte lønnskostnader, var barnetallene i de kommunale barnehagene 
lavere enn forventet, som også er med på å øke tilskuddssatsen til de private 
barnehagene. 
 
Forslaget til regjeringen om redusert pensjonstilskudd, inneholder en treårig 
overgangsordning for enkeltstående barnehager, slik at barnehager med mindre 
økonomisk handlingsrom får bedre tid til å tilpasse seg. Overgangsordningen innebærer 
at enkeltstående barnehager mottar et pensjonspåslag på 12 prosent i 2022, 11 prosent 
i 2023 og 10 prosent i 2024. Med enkeltstående barnehager menes barnehager om ikke 
inngår i en sammenslutning med to eller flere barnehager. I Vestby kommune er det tre 
enkeltstående barnehager. 
 
Ettersom det har vært økende lønnskostnader samtidig med lavere antall barn i de 
kommunale barnehagene, er det behov for å justere antall årsverk. Det er derfor plan 
om å gå gjennom og justere antall årsverk mer i samsvar med antall barn, i henhold til 
bemanningsnormen i den enkelte kommunale barnehage. Omstilling gjort i de 
kommunale barnehagene i 2022, vil igjen ha betydning for tilskuddet til de private 
barnehagene fra 2024. Rådmannen har som målsetting å redusere rammen til 
barnehage med seks millioner kroner når full effekt på tilskuddet til private barnehager 
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er oppnådd. For de kommunale barnehagene, må rammen da reduseres med tre 
millioner kroner i helårseffekt. Denne effekten oppnås i 2023, i 2022 vil 
innsparingseffekten være på to millioner kroner. 
 
Resultatområde Helse og livsmestring 
Det er konsekvensjusteringer som endrer budsjettrammen til RO Helse og livsmestring. 
Forslag til rammeøkning i neste års handlingsprogram handler i hovedsak om økt 
ansvar og oppgaver, derav også utgifter, fra staten til kommunen. I forbindelse med ny 
barnevernlov 01.01.22 får kommunen fullt faglig og økonomisk ansvar for 
fosterhjemstjenesten, øremerket tilskudd til saksbehandlere i barnevern opphører og 
kommunen skal fullfinansiere institusjonsplasser. Økt bruk og merutgifter til private 
konsulenttjenester i barnevernet ligger til grunn for å opprette en kommunal 
miljøveiledertjeneste. Tiltaket vil ikke medføre merutgifter for kommunen, men skal sikre 
høyere kvalitet med tanke på stabilitet og kontinuitet, og vil være ressursbesparende.   
 
Tilskudd fra Helsedirektoratet til forebyggende helsearbeid reduseres, og kommunen 
har lagt inn egen finansiering av dette. Partnerskapsavtalen for folkehelse opphører, 
herunder tilskudd til skolehelsetjeneste i videregående skole. Det er lagt inn et forslag 
om at kommunen finansierer skolehelsetjenesten på videregående, da følgene av å ikke 
ha tilbudet vil kunne bli alvorlige. Kommunens egenandel knyttet til statlig refusjon for 
ressurskrevende tjenester har hatt en vesentlig økning siste to år, og kommunens 
ressursinnsats er gått ned.  
 
Det er signalisert en klar forventning fra spesialisttjenesten at kommunen skal være 
beredt til å ta imot og gi behandling til barn, unge og voksne med komplekse, herunder 
psykiske lidelser på lik linje som personer med somatiske lidelser. Det er ikke rom for å 
legge inn nye tiltak knyttet mot å øke kommunens kompetanse og behandlingsnivå. En 
benytter seg av Statsforvalterens og andre tilskuddsordninger for kompetanseheving, 
og samarbeid på tvers av tjenestene skal styrkes for tidligere innsats og laveste 
effektive behandlingsnivå, kompetansedeling og samordning av ressurser.  
 
Mer ansvar til kommunene samtidig som myndighetene reduserer offentlige budsjett og 
utgifter stiller krav til en bærekraftig og kunnskapsbasert tjenesteproduksjon som sikrer 
velferdstjenester til alle også i fremtiden. Resultatområdets strategi er tidlig innsats på 
laveste effektive nivå. Herunder å utvide behandlingskapasiteten innen rammen 
kombinert med en oppbygging av ambulante og lavterskel- og støttetjenester, samt bruk 
av velferdsteknologiske løsninger og statlige tilskuddsordninger. Samhandling i 
kommunen, samskaping med andre og nye måter å løse oppgavene på skal gi 
bærekraft i tjenesteutviklingen. Sterk satsing på forebyggende aktivitet og medvirkning 
skal utvikle ungdoms- og brukervennlige effektive velferdstjenester.  
 
1.1.2022 trer den nye barnevernsreformen i kraft. Reformen gir kommunene et vesentlig 
større ansvar for barnevernet, både faglig og økonomisk. Målet med reformen er at 
kommunene skal styrke arbeidet slik at flere utsatte barn og familier får den hjelpen de 
trenger på et tidligere tidspunkt. Barneverntjenesten i Vestby har en faglig tilnærming 
hvor det er lagt til rette og gjort et godt forberedende arbeid i tråd med reformens 
målsetting. Resultatområdet får imidlertid en kraftig økning i budsjettrammen i 2022. 
Hoveddelen av nye utgifter i 2022 er direkte knyttet mot nye oppgaver og 
betalingsansvar for barneverntjenester og mot reduserte statlige tilskudd, både for 
forebyggende helsetjenester og for ressurskrevende helse- og omsorgstjenester. 
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Barneverntjenesten kan ikke alene sørge for tidlig innsats og rett hjelp til rett tid til 
kommunens barn og unge. Det er ikke i helsetjenestene helse produseres, men der folk 
lever sine liv – i familien, barnehagen, skolen, arbeidsplassen, idretten, kulturlivet, 
aldershjemmet.* Utviklingen stiller store krav til omstilling i hele oppvekstområdet som 
kan spare innbyggere og barnevernsområdet for inngripende og kostbare tiltak på sikt. 
Omstillingsarbeidet krever at en ser barnevernsområdet i sammenheng med 
barnehage-, skole- og helsetjenestens ansvar og oppgaver i kommunen. 
 
Lokalene i Rådhusgata 6 vil bli brukt som arena for å samordne forebyggende og 
psykisk helsetjenester med øvrige tilbud for barn, unge og voksne, for håndtering av 
komplekse velferdsutfordringer og sikre sammenhengende innsats. Dette uavhengig av 
diagnose og også tjenesteyternes organisatoriske tilhørighet- om det er hjem, 
barnehage eller skole som oppleves utfordrende. Lokalene vil også utvikles til et 
mestrings- og kurssenter med gratis lavterskeltiltak til hele befolkningen som bygges 
opp av flere resultatområder sammen med blant annet frivilligheten og organisasjoner 
som Mental Helse. Tiltakene er kunnskapsbaserte og direkte brukerrettet, og utvider 
kapasitet og tidlig innsats uten å utløse store kostnader for kommunen. Sambruk av 
lokaler og endring i arbeidsform hos alle som jobber med barn og unge mot tidligere 
identifisering av utsatte, rask hjelp og økt gruppevirksomhet er et ledd i omstilling mot å 
se kommunen som helhet og gi samordnet og rett hjelp til rett tid. Bærekraftige 
velferdstjenester er å anse som en god investering i innbyggerne våre. 
*(Arne Holte, professor i helsepsykologi ved UiO,2012.) 

 
Resultatområde Hjemmetjenesten 
Rådmannen foreslår å innføre egenbetaling for trygghetsalarmer fra 2022. 
Egenbetalingen er foreslått til 4 700 kroner per år, og er på samme nivå som i Ås 
kommune. Utover dette forslås det kun mindre endringer i rammene fra 2022.  
 
Hjemmetjenesten jobber videre med målet om at pasienter og brukere skal få hjelp i 
hjemmet slik at de kan bo hjemme så lenge som mulig.  
 
Resultatområde Sykehjem 
Ferievikar og andre tillegg har vært budsjettert for lavt på sykehjemmet. Rådmannen 
foreslår å øke budsjettet med 3,15 millioner kroner fra 2022. Vederlagsinntektene har 
vært budsjettert for lavt og foreslås økt med 4,2 millioner kroner. Videre tilføres 
budsjettet 389 tusen kroner til lisenser og driftsutgifter i forbindelse med 
lagerstyringssystem samt medisinkabinett og elektroniske medisintraller.  
Legeressursen er forslått økt med 30 prosent stilling fra 2022. Dette medfører at det kan 
bli lettere å rekruttere og beholde legeressursen da det kan tilbys en 100 prosent 
stilling. 
 
I påvente av at omsorgsboligene på Solhøy skal ferdigstilles har Vestby sykehjem 
måttet innvilge opphold til pasienter som har behov for personale tilstede hele døgnet, 
men med et lavere omsorgsnivå enn øvrige sykehjemspasienter. Rådmannen forslår at 
en enhet på 10 plasser på sykehjemmet omgjøres til et tilnærmet likt omsorgstilbud som 
vil bli gitt på Solhøy. Dette vil være en mindre kostnadskrevende strukturer ved at 
tjenesten på denne enheten løses ved fast personale fra sykehjemmet i samarbeid med 
punkttjenester fra hjemmesykepleien. Dette vil kunne gi en effektiviseringsgevinst på 
omlag 4,4 millioner kroner med helårsvirkning. Dette vil gi rom for ekstra bemanning på 
kveldstid for korttidsavdelingen. Netto effektiviseringsgevinst vil da bli 3 millioner 
kroner. Forslaget betinger endret turnus. 
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Kommunalt NAV 
Utgifter til økonomisk sosialhjelp har vært forholdsvis stabil over tid. I 2021 var imidlertid 
budsjettet feil, og rammen må økes med 4,5 millioner kroner i hele perioden. 
Rådmannen foreslår ingen andre større endringer i rammene til Kommunalt NAV. 
Flyktningetjenesten sine inntekter og utgifter er budsjettert under forutsetning av 
bosetting av 15 flyktninger pr. år. Det er stor usikkerhet hvor mange som kommer til å 
bli bosatt i Vestby kommune de neste årene.  
 
Resultatområde Kultur 
Rådmannen foreslår ingen større endringer i rammen til kultur. Det er lagt inn økning i 
tilskudd til friluftsorganisasjoner, Son Kystkultursenters venner og Stiftelsen 
Kultursenteret Vestby Prestegård.  
 
Det er ikke lagt inn midler til drift av kulturkvartalet. Rådmannen vil fremme egen sak om 
fremtidig drift av kulturkvartalet i 2022.  
 
Resultatområde Plan, bygg og geodata 
Byggesak er budsjettert i henhold til selvkost i hele perioden.  
 
I henhold til ny forskrift om beregning av selvkost, gjeldende fra 1.1.2020, er det for 
gebyrer etter plan- og bygningsloven, eierseksjoneringsloven eller matrikkeloven, ikke 
lenger mulig å ha negative selvkostfond til senere inndekning. Det vil si at hvis 
selvkostfondet er i null, og etterkalkylen av selvkosten viser negativt resultat, må 
kommunen dekke underskuddet det enkelte år.  
 
Fra 2022 er kommuneplanleggeren flyttet fra SAD til resultatområde PBG. Av nye tiltak 
er det lagt inn 900 tusen kroner i 2022 til faglig bistand i forbindelse med 
områderegulering av Hvitsten.  
 
Resultatområde Kommunalteknikk 
Kommunen har fortsatt store investeringer innen vann og avløp. I perioden er det 
innarbeidet investeringer innenfor vann og avløp med om lag 258 millioner kroner. 
Behovet skyldes delvis befolkningsveksten som har vært de siste årene, og delvis 
befolkningsveksten som kommer. I tillegg er mye av kommunens rør og anlegg nådd en 
alder som gjør det nødvendig å skifte disse ut. Vann og avløp er selvkostområder hvor 
brukerne selv betaler renter og avdrag på investeringene.  
 
Områdene vann, avløp, slam, feiing og renovasjon er budsjettert i henhold til selvkost. 
Beregninger av renovasjonsgebyr og selvkostberegninger for renovasjon utføres av 
MOVAR IKS. 
 
Overføring til MOVAR for brannberedskap, er i tråd med ny eierbrøk og revidert 
selskapsavtale fra 2019. Det er lagt inn midler til helårseffekt av full oppbemanning mot 
ny brannordning og ny brannstasjon på Såner i Vestby fra 2022. Økning i 
kapitalkostnader fra 2023, som følge av ny brannstasjon, er ikke tatt inn i budsjettet. 
 
Budsjettet på vei, park og idrett er konsekvensjustert i henhold til drift av 
Smålensbanen.  
 
Resultatområde Eiendom 
Budsjettet til Eiendom er justert i henhold til endringer i forvaltnings-, drift- og 
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vedlikeholdskostnader (FDV) på bygg som tas i bruk i planperioden. I 
handlingsprogrammet 2021-2024 ble det lagt inn 3,5 millioner kroner i 2022 til ekstra 
vedlikehold i forbindelse med oppfølging av gjennomførte tilstandsanalyser på bygg. 
Midlene er foreslått fordelt på årene 2022-2024. Strømbudsjettet ble i gjeldende 
handlingsprogram redusert med 2,5 millioner kroner i 2021 på grunn av forventing om 
lave strømpriser i 2021. Budsjettet er foreslått økt med 1,5 millioner kroner fra 2022. Det 
er lagt inn midler til å tilpasse lokalene i gamle Bjørlien skole til bruk for 
Aktivitetssenteret. 
 
Av nye tiltak er det lagt inn midler til sammenkobling av brannalarmanleggene i 
Speiderveien 12 og 14.  
 
  

2.11      Rentenivå  
Anslag for renteutvikling bygger på en prognose utarbeidet av Kommunalbanken. 
Følgende renteutvikling er lagt til grunn for kommunens innlån og innskudd: 
 
Prosent 2021 2022 2023 2024 2025 

Renteanslag lån 0,97 1,70 2,18 2,38 2,41 

Renteanslag innskudd 0,93 1,66 2,14 2,34 2,37 

Renteanslagene for 2021 er det som ligger i vedtatt handlingsprogram 2021-2024. 
I løpet av høsten 2021 er renten satt opp, og markedet forventer økte renter i årene 
fremover. Anslagene for 2022 og utover i planperioden er dermed høyere sammenlignet 
med det som ble lagt til grunn i handlingsprogram 2021-2024. Dette medfører at netto 
renteutgifter er vesentlig høyere i kommende handlingsprogram enn i gjeldende 
program.  

Dersom renten blir ett prosentpoeng høyere hvert enkelt år enn i forutsetningene som 
ligger til grunn for handlingsprogrammet, vil netto renteutgift øke med 14,5 millioner 
kroner i 2022 til 19 millioner kroner i 2025 utover det som er innarbeidet i budsjettet. 
Dersom rentenivået øker jevnt til fem prosent i 2025, vil netto renteutgift øke med 
49,5 millioner kroner i 2025. Et rentenivå på 5 prosent kan ikke sies å være historisk 
høyt. Selv om lån knyttet til selvkost også vil gi økte inntekter, vil kommunen ha behov 
for drastiske utgiftskutt eller andre inntektsøkninger. 
 
 

2.12      Betalingsregulativ og prissetting av kommunale tjenester 
Forslag til betalingsregulativ finnes under «Betalingsregulativ» i Framsikt. Satser på 
kommunale betalingstjenester øker i utgangspunktet med den kommunale deflatoren 
som i regjeringens forslag til statsbudsjettet for 2022 er anslått til 2,5 prosent. 
 
Fra 1. januar 2022 blir maksprisen på en barnehageplass 3 325 kroner pr. måned, som 
er en økning på 95 kroner. Fra 1. august 2022 har regjeringen foreslått at maksprisen 
skal gå ned til 3 050 kroner pr. måned. Kostprisen er satt opp fra 350 til 380 kroner pr. 
måned. 
 
Gebyrene for plan, bygg og geodata er gjennomgått og videreføres på samme nivå som 
for 2021, men med enkelte endringer i selve gebyrforskriften. Endringene er nærmere 
omtalt i handlingsprogrammet under «Betalingsregulativ». 
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Innen selvkostområdene vann, avløp, slam, feiing og renovasjon endres prisene i 
henhold til selvkostkalkyler. Tilkoblingsgebyr for vann og avløp er justert opp med 
deflator. Når det gjelder gebyrene for slam økes de med om lag 13 prosent. 
Normalgebyr for renovasjon økes med 3,8 prosent, og gebyr for feiing økes med 
3,1 prosent. Kommunen hadde ved utgangen av 2020 fortsatt positivt selvkostfond på 
avløp. Ut ifra selvkostkalkylen som ligger til grunn for handlingsprogrammet, vil fondet 
reduseres hvert år i perioden, og vil være tilnærmet brukt opp ved utgangen av 2025. 
For vann har kostnadene i en lengre periode vært større enn inntektene. Dette har 
medført at selvkostfondet var negativt i årene 2014-2019. Ved regnskapsavslutningen 
for 2020 ble fondet positivt for første gang siden 2013. Med selvkostkalkylen som ligger 
til grunn for budsjettet, vil fondet holde seg positivt i hele handlingsprogramperioden. 
For 2022 holdes normalgebyret for vann seg tilnærmet uendret fra 2021. Normalgebyret 
for avløp økes med 3,6 prosent. Tabellen nedenfor viser utviklingen i kommunale 
avgifter for en «normalhusholdning» fra 2021 til 2022. Med de endringer i gebyrene som 
er foreslått i handlingsprogrammet, vil samlet normalgebyr øke med 366 kroner fra 2021 
til 2022. 
 
Følgende forutsetninger ligger til grunn for tabellen: 
 

 For vann og avløp er gebyrene beregnet med utgangspunkt i et vannforbruk på 
150 m3 

 Renovasjonsgebyret er beregnet ut ifra restavfall, glass og metall og plast på 140 
liter og papp/papir på 240 liter 

 Feiing er beregnet med ett pipeløp 
 
Tallene er inkludert merverdiavgift. 
  2021 2022 Endring i kr Endring i % 

Vann                5 535         5 529                -6  -0,1 % 

Avløp                5 786         5 992             206  3,6 % 

Renovasjon                3 836         3 982             146  3,8 % 

Feiing                   621            640               19  3,1 % 

Samlet               15 778       16 143             366  2,3 % 

  
 

2.13      Eiendomsskatt  
Anslaget for eiendomsskatt økes med 1,8 millioner kroner i hele perioden.  Økt anslag 
er basert på faktisk skatteinngangen for eiendomsskatt i 2021.  
 

 
2.14     Skatt og rammetilskudd  

Forslaget til handlingsprogram bygger på regjeringen Solberg sitt forslag til statsbudsjett 
og regjering Støre sitt tilleggsforslag. Dette gjelder også skatteanslaget. Nivået for 
kommunens skatteinntekter kan variere fra år til år sammenliknet med 
landsgjennomsnittet. Dette påvirker inntektsutjevningen i rammetilskuddet. For å 
redusere effekten av tilfeldige utslag, er det tatt utgangspunkt i KS sin prognosemodell 
som beregner et gjennomsnitt av skatt i prosent av landsgjennomsnittet for de tre siste 
årene. Dette gjennomsnittet er grunnlaget for skatteanslaget for den aktuelle perioden.  
 
Rammetilskuddet består av en rekke komponenter og baserer seg på regjeringen 
Solberg sitt forslag til statsbudsjett og regjering Støre sitt tilleggsforslag. KS sin 
prognosemodell, som baserer seg på statsbudsjettene, er benyttet til å beregne 
rammetilskuddet. Netto oppgaveendringer medfører at rammetilskuddet økes med til 
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sammen 4,7 millioner kroner. Vekstkommunetilskuddet er halvert fra 2021 til 1,25 
millioner kroner i 2022, mens skjønnstilskudd opprettholdes uendret på 1,5 millioner 
kroner i 2022. Det er lagt til grunn veksttilskudd også i 2023, mens det ikke er lagt inn 
skjønnstilskudd for resten av planperioden. Slik modellen forutsetter er det lagt inn eget 
anslag på befolkningstall per 31.12.2021 for Vestby kommune. Eget befolknings anslag 
for inneværende år, har ikke tidligere blitt lagt inn i modellen. Isolert sett utgjør dette en 
økning i rammetilskuddet på om lag 6 millioner kroner i 2022. Tidligere år har eventuell 
merinntekt, som følge av befolkningsvekst, vært en «reserve» i budsjettet.   
 
 

 2.15    Investeringsprogrammet  
 
Igangsatte og nye prosjekter 
På investeringssiden er det i stor grad videreføring av tidligere vedtatte investeringer. 
For mange av investeringene er det allerede inngått avtaler og kontrakter da 
prosjektene går over flere år. 
 
Vann og avløp 
I planperioden er det til sammen budsjettert med investeringer på 258 millioner kroner 
innenfor vann- og avløpssektoren. Kommunen praktiserer selvkost innenfor vann og 
avløp. Dette medfører at investeringene inngår i avgiftsgrunnlaget for vann- og avløp 
som dekkes av kommunale gebyr og som blir betalt av abonnentene. Dersom 
kommunen ikke har full selvkostdekning, vil disse investeringene bli subsidiert av de 
innbyggerne som ikke har kommunalt vann og avløp. Investeringene er nødvendige for 
å skifte ut gammelt ledningsnett samt kunne klare å møte fremtidig utbygging i Vestby. 
 
Kulturkvartalet 
Kulturkvartalet i Rådhusgata ligger inne i gjeldende handlingsprogram med et budsjett 
på 494 millioner kroner i hht k-sak 73/20.  
 
Et sentralt punkt i rådmannens arbeid med gjeldende handlingsprogram 2021-2024 var 
om Vestby kommune hadde økonomi til å klare en så stor forpliktelse som et nytt 
kulturbygg ville innebære.  
 

Tall i tusen kroner – fra hp 2021-2024 
Budsjett- 

ramme 2021 2022 2023 2024 

1 - Kulturbygg i henhold til k-sak 73/20 494 000 1 220 2 880 4 780 15 250 

2 - Kulturbygg med én sal til 300 personer 320 000 1 020 2 180 3 550 11 670 

3 - Kulturbygg uten sal 145 000 760 1 240 1 840 6 980 

4 - Oppgradering av Rimi-bygget 40 000 620 750 1 750 1 890 
 

  

 
Tabellen ovenfor viser de fire alternative budsjettrammene for kulturbygget som ble 
presentert i handlingsprogrammet 2021-2024. Alternativene viser ulike utgifter til renter 
og avdrag samt utgifter til forvaltning, drift- og vedlikehold (FDV-utgifter) sett i forhold til 
utgiftene for det gamle Rimi-bygget. Som tabellen viser vil utgiftene i alternativ 1-3 øke 
betydelig når bygget får helårsdrift fra 2024. Dels fordi avskrivninger øker 
avdragsutgiftene, og dels fordi FDV-utgiftene begynner å påløpe. 
 
I alternativ 1, som ligger inne i gjeldene handlingsprogram, er det ikke lagt inn midler til 
å innrede kontorlokalene i 4. og 5. etasje. Teknisk infrastruktur blir klargjort frem til 



 
 

Vestby kommune  
Vår ref.: 21/03363 

 
Side 35 av 40 

 

etasjen. Innvendige vegger og overflatebehandling blir kun medtatt for tekniske rom, og 
resten av arealene leveres som store tomme lokaler.  
 
Entreprenøren som bygger kulturkvartalet har gitt en opsjonspris på innredning av 
kontorarealene. Opsjonsprisen er på omlag 21,1 millioner kroner. For at opsjonsprisen 
skal være gjeldende må opsjonen besluttes bestilt innen 1.1.2022. Rådmannen antar at 
det vil være vesentlig rimeligere å gjennomføre arbeidene i sammenheng med 
byggingen av resten av kulturkvartalet, enn om arbeidene skal bestilles i ettertid. 
Dersom innredningsarbeidene bestilles av en annen entreprenør på et senere tidspunkt, 
vil ekstra kostnader påløpe grunnet mer utfordrende rigg og drift forhold.  
 
Det var utfordrende å sy sammen et driftsbudsjett for 2021 der utgiftene til 
kulturkvartalet fortsatt var relativt lave. Økt rentenivå på kommunens investeringslån og 
lavere frie inntekter enn forventet, gir enda større utfordring med å saldere budsjettet i 
kommende handlingsprogram. Rådmannen har, som følge av antagelsen om at det vil 
være vesentlig rimeligere å innrede lokalene i sammenheng med bygging av 
kulturkvartalet og at opsjonen må besluttes bestilt innen 1.1.2022, likevel innarbeidet 
budsjettmidlene til innredning av kontorlokalene i handlingsprogrammet. 
Kostnadsrammen i prosjektet er foreslått utvidet til 515,4 millioner kroner.  
 
Plasthall/overtrykkshall ved Risil kunstgress 
Kommunestyret vedtok i handlingsprogrammet 2020-2023 12,5 millioner kroner i 2021 
til bygging av en enkel plasthall over Risil kunstgress. I 1. tertial 2020 ble prosjektet slått 
sammen med prosjektet utskifting av kunstgressdekket på Risil. Samlet bevilgning ble 
på 16,5 millioner kroner. I forbindelse med utskiftning av kunstgressdekket på Risil, er 
det budsjettert med 1 million kroner i spillemidler i 2022. 
 
I gjeldende handlingsprogram 2021-2024 ble det vedtatt å endre prosjektet til 
rehabilitering av eksisterende kunstgressbane og at løpebane samt en plasthall på 
72*110 meter etableres på grusbanen som også vil få kunstgressmatte. 
Kostnadsrammen i prosjektet ble vedtatt utvidet til 35 millioner kroner. Budsjetterte 
spillemidler ble opprettholdt på 1 million kroner, slik at vedtatt netto kostnadsramme er 
på 34 millioner kroner.   
 
Anbudskonkurransen i første halvår 2021 ble avlyst som følge av at tilbudene var 
høyere enn kostnadsrammen. Ny konkurranse ble gjennomført høsten 2021. Tilbudene 
viser en brutto kostnadsramme på 41,5 millioner kroner for å gjennomføre prosjektet 
som planlagt.  
 
Undersøkelser gjennomført høsten 2021 viser at prosjektet, slik det er vedtatt nå, kun vil 
godkjennes for spillemidler på 176 tusen kroner til etablering av løpebane i tillegg til 
allerede budsjetterte spillemidler på 1 million kroner til rehabilitering av eksisterende 
kunstgressbane. For at overtrykkshallen skal kunne godkjennes for spillemidler, må 
garderobekapasiteten utvides. Ved å utvide prosjektet med et garderobeanlegg med to 
sett garderober til om lag 4 millioner kroner, kan det søkes om spillemidler tilsvarende 8 
millioner kroner til etablering av selve overtrykkshallen. Slik rådmannens ser det, vil det 
være økonomisk gunstig å utvide prosjektet med garderobeanlegg dersom prosjektet 
fortsatt skal gjennomføres. Alternativt kan prosjektet nedskaleres til kun å rehabilitere 
eksiterende kunstgressbane og at grusbanen opprettholdes som i dag.  
 
Kostnadsrammene med de ulike alternativene vises nedenfor: 
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Tall i hele tusen kroner 

Brutto 
kostnads
ramme 

Spille-
midler 

Netto 
kostnads 
ramme 

Gjenstående 
vedtatte 

netto 
kostnads 
ramme 

Endret 
budsjett 
behov 

Alt 1: Rehabilitere eksisterende kunstgressbane 
og overtrykkshall uten garderober 1) 41 500 -1 176 40 324 31 800 8 524 

Alt 2: Rehabilitere eksisterende kunstgressbane 
og overtrykkshall med to sett garderober 1) 45 430 -9 176 36 254 31 800 4 454 

Alt 3: Rehabilitering av eksisterende 
kunstgressbane 6 360 -1 176 5 184 31 800 -26 616 

1) Forutsetter at eksisterende kunstgressbane er vinterstengt. Kostnadsrammen må økes med 750 tusen kroner for at banen 
ikke skal holdes vinterstengt. 

 
Tabellen ovenfor viser at dersom dagens vedtatte løsning, alternativ 1, skal 
opprettholdes må budsjettet økes med om lag 8,5 millioner kroner. Dersom det vedtas å 
utvide prosjektet med to sett garderober, alternativ 2, må budsjettet tilføres om lag 4,5 
millioner kroner. Både alternativ 1 og 2 forutsetter at dagens kunstgressbane holdes 
vinterstengt. Dersom banen ikke skal holdes vinterstengt kreves det en økt bevilgning 
på 750 tusen kroner utover det som vises i tabellen ovenfor. Ved å endre prosjektet til å 
kun rehabilitere eksisterende kunstgressbane, alternativ 3, kan vedtatt budsjett 
reduseres med 26,6 millioner kroner. 
 
De ulike alternativene vil også gi ulike driftskostnader: 

Tall i hele tusen kroner   2 022 2023 2024 2025 

Alt 1: Rehabilitere eksisterende kunstgressbane og overtrykkshall uten 
garderober 1)   920 2 800 2 840 2 830 

Alt 2: Rehabilitere eksisterende kunstgressbane og overtrykkshall med to 
sett garderober 1)   960 2 780 2 820 2 810 

Alt 3: Rehabilitering av eksisterende kunstgressbane 
  -450 -990 -1 020 -1 010 

1) Forutsetter at eksisterende kunstgressbane er vinterstengt.  
    

 
Tabellen ovenfor viser driftskostnadene (halvårseffekt i 2022) ved de ulike alternativene. 
For alternativ 1 og 2 inneholder driftskostnadene renter, avdrag (fra 2023) og løpende 
driftskostnader for eiendom og kommunalteknikk. Samlet er det små forskjeller i 
driftsutgiftene på alternativ 1 og 2. Alternativ 1 inneholder høyere rente- og 
avdragsutgifter enn alternativ 2, mens alternativ 2 inneholder høyere forvaltning, drift og 
vedlikeholdsutgifter enn alternativ 1 på grunn av garderobene. Alternativ 3 inneholder 
reduserte renter og avdrag (fra 2023) i forhold til vedtatt handlingsprogram for 2021-
2024. Løpende driftskostnader vil ikke endres i alternativ 3 da drift av eksisterende bane 
allerede gjøres i dag.  
 
I rådmannens forslag til handlingsprogram 2022-2025 er prosjektet nedskalert til kun å 
gjelde rehabilitering av eksisterende kunstgressbane og løpebane. Det vil si at 
budsjettmidlene til plasthall og ny kunstgressbane på grusbanen er tatt ut av budsjettet. 
Bakgrunnen for dette er kommunens økonomiske situasjon kombinert med at prosjektet 
er blitt vesentlig dyrere enn det som kommunestyret opprinnelig vedtok i 
handlingsprogrammet 2020-2023. 
 
Utvidelse sykehjem 
I handlingsprogrammet for 2021-2024 ble det lagt inn 70 millioner kroner til utvidelse av 
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Vestby sykehjem. Utvidelsen ville øke kapasiteten med 24 plasser, og var foreslått 
gjennomført ved å bygge 2. etasje på den nyeste fløyen på sykehjemmet 
(demensavdelingen). Det er i tillegg budsjettert med investeringstilskudd på 26 millioner 
kroner. I handlingsprogrammet 2022-2025 er utvidelsen av sykehjemmet er tatt ut av 
budsjettet. Som nevnt under avsnitt “Utvikling i behovet for helse- og 
omsorgstjenester” ønsker rådmannen å dreie tjenesteytingen til at mer tjenester ytes i 
hjemmet fremfor på sykehjem. Målet er at pasienter og brukere skal kunne bo hjemme 
lengst mulig med hjelp av tilrettelegging og satsing på mer velferdsteknologi.    
 
Mudring  
Rådmannen har lagt inn midler til mudring syd for Kolåsbrua i Son. Den kommunale 
båthavna ble siste gang mudret for om lag 20 år siden. Finmasser fra elva Såna har 
gjort at store deler av de kommunale båtplassene på brygge NA er vanskelig å bruke 
fordi det har blir for grunt.  
 
Mudring syd for Kolåsbrua  
Rådmannen har i 2021 innarbeidet 5 millioner kroner til mudring av området syd for 
Kolåsbrua. Den samlede kostnaden er stipulert til 8 millioner kroner, og det forutsettes 
at Vestby Havn dekker 3 millioner kroner. Det er to områder som ønskes mudret. Det 
ene området er syd for brygge NA ved septikk tømmestasjonen, mens hovedområdet er 
ved selve brygge NA. Søknad om arbeidene skal sendes til Statsforvalteren i løpet av 
desember 2021, og arbeidene er planlagt igangsatt i høsten 2022. 
 
Mudring nord for Kolåsbrua  
Gjennom kvikkleirekartlegging på oppdrag for Vestby kommune i 2020 er det funnet 
soner med kvikkleire i området nord for brua. Sonene er tilgrensende elva og angitt som 
faresoner med middels og høy faregrad. I forbindelse med spørsmålet om mudring nord 
for Kolåsbrua har rådmannen hatt dialog med konsulent som har geoteknisk 
kompetanse. Konsulenten opplyser at det er krevende grunnforhold og at omfanget på 
prosjektering av en mudring i elva kan bli stort, avhengig av tilstanden til området. 
Mudring i elveløpet i bunn av kvikkleiresone vil være svært krevende geoteknisk og vil 
fort kreve omfattende tiltak også på landsidene for å tilfredsstille regelverket og 
opprettholde dagens stabilitet. Dersom sikringstiltak her skal prosjekteres før mudring 
kan gjennomføres kan omfanget bli svært stort 200-700 timer avhengig av tiltak og 
detaljeringsnivå. 
 
Bakgrunnen for at dette arbeidet kan bli krevende, og at mudring i elva er problematisk 
er altså at mudderet som ligger i bunnen av elva er med på å stabilisere elvesidene 
hvor det er kvikkleire. Mudderet har en stabiliserende funksjon ved at det gir motvekt til 
elvesidene. På denne måten «dytter» mudderet på kvikkeleireområdene. Dette er 
samme prinsipp som brukes ved steinsetting i elva der det gjøres sikringsarbeider i 
Hølendalen.   
 
På bakgrunn av dette mener rådmannen at det ikke bør settes i gang arbeider med 
mudring nord for Kolåsbrua. Dette innebærer at det vil bli behov for mudring i Son havn 
noe oftere, men kostnadsmessig og sikkerhetsmessig er det dette som er 
hensiktsmessig. 
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2.16    Buffere  
I rådmannens budsjettforslag er det satt av to reserveposter. Generell reservepost er på 
10 millioner kroner i året. Den generelle reserveposten skal dekke opp for eventuelle 
endringer i rammebetingelser, svikt i skatteinngang og andre driftsendringer. 
 
Den andre reserveposten er lønnsreserven på 14,8 millioner kroner. I 
lønnskompensasjonen til RO-ene er lønnsoppgjør for kap. 4 (sentralt og lokalt oppgjør) 
lagt inn. Lønnskompensasjonen inneholder også lønnsglidning. Størrelsen på 
lønnsglidningen varierer mellom RO-ene, og enkelte av RO-ene har negativ 
lønnsglidning. Beløpet reservert til lønnsreserve skal dekke lønnsøkninger gjennom 
2022 samt lønnsoppgjør for kap. 3 og 5 i 2021. Budsjettbeløpet som er avsatt tar 
utgangpunkt i statsbudsjettets anslag for lønnsvekst 2022 fratrukket overheng fra årets 
lønnsøkninger ekskl. kap. 3 og 5. Denne beregningen kan gjøres på forskjellige måter, 
men det som er avsatt må kunnes sies å være stramt budsjettert. Budsjettet er redusert 
med 2 millioner kroner fra hp 2021-2024 som følge av at seniortiltak med 10% fri med 
lønn avvikles fra 1.7.2022. 
 
 
 2.17    Netto driftsresultat  
I planperioden utvikler netto driftsresultat seg slik: 

  2022 2023 2024 2025 

Netto drift i % med generell reservepost i budsjettet 0,0 -0,3 0,3 0,3 

Netto drift i % uten generell reservepost i budsjettet 0,7 0,4 1,0 1,0 

 
Rådmannen legger fram et forslag til handlingsprogram hvor inntektene er budsjettert 
mindre forsiktig enn tidligere, og hvor det kreves omstilling og andre måter å jobbe på 
innenfor flere resultatområder. Det må sies at budsjettet er meget stramt, og det 
inneholder mindre reserver enn tidligere. Til tross for dette er netto driftsresultat i null 
første året i perioden. Den finansielle handlingsregelen kommunestyret har vedtatt tilser 
et netto driftsresultat i prosent av brutto driftsinntekter på 1,75 prosent.  
 
I forslaget til handlingsprogram vil netto driftsresultat ligge omtrent på null også i resten 
av perioden. I 2023 er netto driftsresultat negativt, mens det i 2024 og 2025 er positivt. 
Handlingsprogrammet er laget i «faste priser», og som er et prinsipp kommunen har 
budsjettert etter siden 2004. Dette betyr at vi ikke fremskriver befolkningen, og heller 
ikke gjør noe anslag på hvilken vekst i frie inntekter kommunen vil få som en følge av 
demografiendringer og vekst i kommunesektoren. Denne måten å budsjettere på betyr 
at det legges inn økte driftskostnader som følge av endringer i tjenestebehov første året 
i handlingsprogrammet, men ikke i de tre siste årene. Som hovedregel vil denne måten 
å budsjettere på medføre at netto driftsresultat for et år blir bedre ved neste rullering. 
Om dette vil være tilfelle ved neste rullering, vil blant annet være avhengig av at vi 
lykkes med omstillingstiltakene som er lagt inn i denne rulleringen av 
handlingsprogrammet.  
 
Rådmannen har tatt ut plasthallen/overtrykkshallen på Risil fra budsjettet. I forslaget til 
handlingsprogram ligger det kun inne midler til å rehabilitere eksisterende 
kunstgressbane og løpebane. Dersom plasthallen med ny kunstgressbane skal tas inn 
igjen i budsjettet må budsjettrammen økes med: 
 

 Alternativ 1 - 35,3 millioner kroner  

 Alternativ 2 - 31,1 millioner  
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Alternativ 1 er rehabilitering av eksisterende kunstgressbane og overtrykkshall uten 
garderober og uten vinterdrift på eksisterende kunstgressbane. Alternativ 2 er 
rehabilitering av eksisterende kunstgressbane og overtrykkshall med garderober, men 
uten vinterdrift på eksisterende kunstgressbane.  
 
Tabellen nedenfor viser netto driftsresultat dersom plasthallen legges inn tilsvarende 
alternativ 1 eller alternativ 2. 
 

   2022 2023 2024 2025 

Netto drift i % med generell reservepost i budsjettet - alt. 1 -0,1 -0,5 0,1 0,1 

Netto drift i % med generell reservepost i budsjettet - alt. 2 -0,1 -0,5 0,1 0,1 

 
 

2.18    Utfordring ved neste rullering av handlingsprogrammet 
Rådmannen legger fram et forslag til handlingsprogram 2022-2025 der netto 
driftsresultat er null prosent første året. Forutsetningene om eiendomsskatt og stor 
befolkningsvekst har vært to «grunnsteiner» i budsjettarbeidet over flere år, og har 
bidratt til at tidligere handlingsprogram har blitt vedtatt uten driftskutt.  
 
Arbeidet med handlingsprogrammet for 2022-2025 har vært mer krevende enn tidligere 
år. Rådmannen legger fram et forslag til handlingsprogram hvor det forutsettes 
omstilling og nye måter å levere tjenestene på.  
 
Et sentralt punkt i arbeidet med nytt handlingsprogram har vært å fortsette arbeidet med 
å vri tjenesteytingen fra heldøgnsomsorg til at flere kan bo hjemme med bistand fra 
hjemmetjenesten. Kostratall viser at vi har en høyrere andel av befolkningen over 80 år 
som mottar heldøgnsomsorg enn kostragruppe 7 og landet uten Oslo. Samtidig viser 
kostratallene at vi har en lavere andel av befolkningen over 80 år som mottar tjenester i 
hjemmet enn kostragruppe 7 og landet uten Oslo. Det er avgjørende at vi lykkes med 
denne vridningen fra heldøgnsomsorg til hjelp i hjemmet. Solhøy omsorgsboliger, med 
67 plasser, skal stå ferdig til 2023. Rådmannen forutsetter at de som tildeles bolig på 
Sohøy har et omsorgsbehov som tilsier at det ikke er tilstrekkelig med tjenester i 
hjemmet.  
 
Kostratall viser at driftsutgiftene innenfor skole, over tid, har vært vesentlig høyere enn 
andre kommuner og landet for øvrig. I følge kostratallene for 2020 brukte Vestby 7 953 
kroner mer per elev enn gruppe 7 og 7 079 kroner mer per elev enn landet uten Oslo. I 
forhold til antall elever i Vestby utgjør dette om lag 20,4 millioner mer enn gruppe 7 og 
18,2 millioner kroner mer enn landet uten Oslo.  
 
I rådmannens forslag til handlingsprogram er det ikke lagt inn midler til drift av 
kulturkvartalet. Det som er innarbeidet i tidligere rulleringer er midler til forvaltning, drift 
og vedlikeholdskostnader. Rådmannen vil fremme egen sak om drift av kulturkvartalet i 
2022. 
 
 
3. ALTERNATIVER  
Kommunestyret har flere alternativer. Det kan innføres generell eiendomsskatt, og 
eiendomsskatten vil da også omfatte hytter og boliger. Hvor stort inntektspotensialet 
som ligger i generell eiendomsskatt er ikke tilstrekkelig vurdert, men vil trolig være i 
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størrelsesorden 20 til 22 millioner pr promille, dersom det ikke innføres bunnfradrag. 
Eiendomsskatten for næringseiendommer ble økt fra 6 til 7 promille fra 2021 og kan 
ikke økes ytterligere. 
 
Dersom man ikke ønsker å innføre eiendomsskatt på boliger og hytter, og heller ikke 
ønsker rådmannens forslag til endringer innen skole, barnehage, seniorpolitikk og pleie- 
og omsorg bør man etter rådmannens vurdering ta en full gjennomgang av det 
kommunale tjenestetilbudet. Dette kan gjøres for eksempel gjennom en ny 
«finanskomitegjennomgang». Hvorvidt det da skal settes ned en egen komite, eller man 
lar formannskapet drive prosessen er opp til politisk nivå å avgjøre. 
 
Kommunen er så utsatt for renteøkning at rådmannen mener det ikke er noe realistisk 
alternativ å øke lånegjelden utover det som allerede er foreslått. En investering vil 
kommunen «dra med seg» de neste 30 til 40 årene, og er i det tidsrommet ikke mulig å 
kutte. Dersom kommunestyret ønsker å øke aktivitetsnivået, vil rådmannen på det 
sterkeste anbefale at man holder seg til driftstiltak. Driftstiltak som er utover lovpålagt 
standard, kan relativt enkelt reverseres dersom kommunen på ny kommer i en situasjon 
hvor det ikke lenger er samsvar mellom utgifter og inntekter. Det kan man som nevnt 
ikke dersom man har bundet opp midlene i investeringer. 
 
Rådmannen er av den oppfatning at det ikke er noe alternativ å øke skatteanslaget eller 
anslaget på rammetilskudd. Rådmannen minner om at administrasjonen har endret 
budsjetteringsprinsipp, og forskuttert en forventet befolkningsøkning. Det betyr at de 
«reservene» som tidligere lå i skatt og rammetilskudd ikke lenger er til stede. 
  
4. KONKLUSJON  
Vestby kommune har svært høy gjeld, og står fortsatt foran store investeringer. 
Kombinasjonen av disse to faktorene gjør at kommunen er svært utsatt for eventuelle 
renteendringer. 
 
Beregninger har vist at dersom lånerenten var ett prosentpoeng høyere, og med et 
netto driftsresultat på 1,75 prosent av driftsinntektene, ville kuttbehovet være over 40 
millioner kroner i 2022. 
 
Etter rådmannens syn er det urealistisk å klare dette ved å kutte utgifter. Slik sett 
fremstår eiendomsskatt på boliger og hytter som eneste alternativ dersom man ønsker 
å imøtekomme anbefalingen om 1,75 prosent netto driftsresultat. På bakgrunn av dette 
fraråder rådmannen på det sterkeste ytterligere investeringer som ikke er nødvendig for 
å løse lovpålagte oppgaver. 
 
Forslag til statsbudsjettet ligger nå til behandling i Stortinget. Rådmannen anser 
sannsynligheten til stede for at det blir påplussinger i Stortinget. Dersom dette skjer 
gjennom Stortingets budsjettprosess, ønsker rådmannen at man styrker kommunens 
netto driftsresultat som er budsjettert til 0 % første år. 
 
 
 
 


	Saksutskrift
	1. SAKSOPPLYSNINGER
	2. VURDERING
	2.1      Sentrale forutsetninger for arbeidet med handlingsprogrammet i år
	2.2      Befolkning og utbyggingsbehov
	2.3 Utvikling i behovet for helse- og omsorgstjenester
	2.4      Digitalisering og ny teknologi
	2.5      Prosjekt om heltidskultur
	2.6    Seniorpolitikk og seniorpolitiske tiltak
	2.7    Måltavle, måleområder og finansielle handlingsregler
	2.8      Internkontroll
	2.9      Salg av eiendommer
	2.10      Drift
	2.11      Rentenivå
	2.12      Betalingsregulativ og prissetting av kommunale tjenester
	2.13      Eiendomsskatt
	2.14     Skatt og rammetilskudd
	2.15    Investeringsprogrammet
	2.16    Buffere
	2.18    Utfordring ved neste rullering av handlingsprogrammet

	3. ALTERNATIVER
	4. KONKLUSJON


